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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA 
DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 

DE 9 DE MAIG DE 2005 

Lloc de la reunió:  Bunyola, Sala d’Actes de la Casa Consistorial 
Data:  9 de maig de 2005 
Hora de començament:  20’10 hores 
Data d’acabament:  00’15 hores 
President:  Maria Cabot Payeras 
Membres presents:  Miquel Mateu Roig 

Francisco Sastre Vera 
Ruben de Enrique Llull 
Cristina Munar Prats 
Gabriel Batle Quetglas 
José Ibáñez Sánchez 
Pedro Martorell Pascual 
Pere Joan Sabater Gamundí 
Miquel Negre Cabot 
Sebastià Mateu Balle 
Bartomeu Togores Solivellas 
Guillem Riera Colom 

Caràcter de la sessió:  Ordinària 
Convocatòria:  Primera 
Secretari:  Francisco Sabater Mulet 

1.  APROVACIÓ, SI S’ESCAU, DE LES ACTES DE LES SESSIONS ORDINÀRIA 
DE 7 DE MARÇ DE 2005 I EXTRAORDINÀRIA DE 21 DE MARÇ DE 2005 

Acta de la sessió ordinària de 7 de març de 2005. 

Es  sotmet  a  votació  l’acta  de  la  sessió  ordinària  de  7  de  març  de  2005  i  s’obté  el 
següent resultat: 

Vots a favor: 7, de la Sra. Batlessa, i Srs. Ibáñez i Martorell (EI), Srs. Sabater i Negre 
(PSIBPSOE), i Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Vots en contra: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Abstencions: 1, del Sr. Riera (UM). 

Per tant, l’acta es aprovada. 

Sr. Mateu Roig:  vull explicar  el meu  vot  en nom dels  regidors  del meu grup. A partir 
d’ara  votarem  en  contra  de  totes  les  actes  tant  de  Plenaris  com  de  Comissions, 
motivats per l’abús que es va fer a la Comissió Especial de Comptes on tots sabem el 
que  va  passar.  A  l’acta,  després  d’un  error  de  la  Sra.  Batlessa,  on  va  suspendre  la 
sessió,  i que està demostrat que per unitat d’acta, després de suspendre o aixecar  la 
sessió no es pot passar a votació. Està reflectit a l’acta que els regidors del PP varen 
abandonar la sessió, quan se’n varen anar una vegada aixecada la sessió, això és un
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abús, i mentre no es rectifiqui aquest error i no hi hagi un canvi d’actitud per part de la 
Batlessa  i  l’Equip  de  Govern,  els  regidors  del  PP  no  donaran  suport  a  cap  acta  de 
qualsevol òrgan col∙legiat del Plenari o de la Corporació. 

Acta de la sessió extraordinària de 21 de març de 2005 

Sra. Munar: al foli núm. 24, quan faig la intervenció, diu: Usted mismo lo ha reconocido, 
y luego pidió disculpas. seria: Usted misma lo ha reconocido, y luego pidió disculpas. 

Sr. Mateu Roig: estam a la mateixa dinàmica de sempre. Crec que aquesta acta, igual 
que  altres,  com  ja  estam acostumats,  no  reflexa  en  cap moment  el  que  realment  va 
passar.  La  pàg.  23  acaba:  “Sra. Batlessa:  anem a  escoltarla”,  havíem demanat  que 
s’escoltàs la cinta. En aquest moment el Secretari atura l’enregistrament de la present 
sessió per procedir a escoltar l’enregistrament de la sessió de la Comissió Especial de 
Comptes de 14 de març de 2005,  i mentres tant, continua  la discussió que no consta 
textualment  perquè  no  està  enregistrada.  Finalment  no  es  procedeix  a  escoltar 
l’enregistrament. Des  del moment  en  què  hi  va  haver  aquesta  intervenció  de  la  Sra. 
Batlessa: “Anem a escoltarla”, fins el moment en què diu: “finalment no es procedeix a 
escoltar l’enregistrament”, la sessió del Plenari continuava. Jo puc entendre que no es 
va  enregistrar, però  independentment  de què  es  registràs  o  no,  la  sessió  del Plenari 
continuava. Crec que el que va passar i les intervencions que hi varen haver al Plenari, 
si no textualment, almenys ha de figurar el que va passar. Hi ha un buit que no aclareix 
el  que  va  passar  des  d’aquesta  manifestació  de  la  Sra.  Batlessa  fins  aquí  on  diu: 
“finalment no es procedeix a escoltar l’enregistrament”. El que vull és que consti en acta 
el que va passar durant la sessió del Plenari; si no el que varen dir els membres de la 
Corporació  textualment,  almenys,  explicar  el  que  va  passar.  La  Sra.  Batlessa  va 
demanar  un  per  un  als  portaveus  dels  grups  si  ho  volien  escoltar.  Hi  va  haver 
intervencions meves on manifestava que el que demanava era que fos el Plenari el que 
escoltàs  la cinta, perquè  tots veiéssim el que va passar. Al  final posa, després de  la 
intervenció  de  la  Sra.  Munar:  “Sra.  Batlessa:  suspenc  ara  la  sessió”,  ja  hi  tornam  a 
ésser amb els errors, les sessions una vegada que estan suspeses s’acaben. Després 
continua  i  tampoc  diu  el  motiu  pel  qual  es  va  suspendre  la  sessió.  Aquesta  darrera 
pàgina  no  reflecteix  el  que  en  realitat  va  passar  aquest  dia  al  Plenari.  Crec  que  és 
important  que  hi  consti  una  explicació  del  que  va  passar.  Deman  que  s’inclogui  a 
aquesta acta, independentment de si va quedar gravat o no. 

Sra. Batlessa: tot i que vostè pensa això, li puc tornar a repetir, tanmateix vostè no s’ho 
creu, que el Sr. Secretari s’ajuda d’una gravadora per poder reflectir el màxim possible 
el que es diu, tot i que diu el ROF que ha de ser un breu i succinta comentari del que 
s’ha dit a  la Corporació per cada un dels membres que volen  intervenir. Crec que el 
Secretari  fa  tot  el  que  pot  perquè  es  transcrigui  el màxim  possible.  Si  vostè  no  està 
d’acord amb aquesta acta té l’opció de votar en contra o de dir que és el que demanaria 
a la Corporació que voti. Digui exactament que és el que vol, si vol que la Corporació 
voti, jo ho passaré a votació, ho votarem i si la Corporació troba que allò ha de quedar 
inclòs, hi quedarà. Si la Corporació troba que allò no reflecteix el que els membres de la 
Corporació creuen que va passar, llavors no s’inclourà. Li deman, Sr. Mateu, que sigui 
una mica més concís a  l’hora de demanar, perquè ara no redactam el que va passar 
dins la sessió, ara redactam una acta. Digui exactament el que vol i ho votarem.



AJUNTAMENT DE BUNYOLA 
(ILLES BALEARS) 

 
Sa Plaça, 4  07110 Bunyola 

Telf. 971.61.30.07  Fax 971.61.52.27 

3 

Sr. Mateu Roig: crec que he estat clar en el què he demanat. Li vull recordar que estam 
en el  punt de  rectificacions  de  les  actes,  i  si  aquí  hi  ha qualque  regidor  que  vol  que 
consti a l’acta alguna intervenció que va fer, crec que això no és motiu perquè s’hagi de 
votar, sinó que jo tenc el dret de què se me posi i vostè té l’obligació de fer que aquesta 
intervenció es posi a l’acta, independentment de les votacions que faci. Si tornam a fer 
això de passar a votació estaran cometent, una altra vegada, un abús. Perquè el fet de 
què tenguin majoria no pot impedir que un regidor demani que s’incorpori a l’acta una 
intervenció que va  fer.  I és vera que no està enregistrat, però  tots aquí sabem que  la 
sessió  no  s’havia  suspesa  i  vostè  va  fer  una  sèrie  d’intervencions  on  va  demanar  a 
cada un dels portaveus si volien escoltar l’acta o no. Vostè, durant la sessió del Plenari, 
va  fer  alguna  intervenció  demanant  un per un als portaveus dels  grups municipals  si 
volien escoltar la cinta o no? 

Sra. Batlessa: no m’ha entès. No entraré a debatre l’acta. Li deman què és el que vol 
que s’afegeixi o es llevi de l’acta. I si jo ho consider oportú ho passaré a votació. 

Sr. Mateu Roig: vull que s’afegeixi al primer paràgraf de la darrera pàgina i abans de la 
frase:  “finalment  no  es  procedeix  a  escoltar  l’enregistrament”,  la  seva  intervenció  on 
demana a cada un dels portaveus si volen escoltar la cinta o no. 

Sra.  Batlessa:  en  aquesta  intervenció  n’hi  va  haver  una  altra  de  la  Sra.  Munar  i 
moltíssimes altres. És impossible que es transcrigui literalment tot el que es va dir. Si el 
Sr. Secretari ho ha posat així és perquè a ell li és impossible transcriureho d’una altra 
manera. Per tant, la meva intervenció queda bé així com està. 

Sr.  Mateu  Roig:  Sr.  Secretari,  a  vostè  li  consta  que  la  Sra.  Batlessa  va  fer  una 
intervenció  on  va  demanar  als  portaveus  dels  grups municipals  si  volien  escoltar  la 
cinta o no? 

Secretari: me consta. 

Sr. Mateu Roig: si a vostè li constà, vostè està aquí per donar fe d’allò que va passar, i 
li agradi o no a la Sra. Batlessa, votin o no els Srs. Regidors, vostè ha de fer constar en 
acta el que va passar. I jo li deman que aquesta intervenció en concret, consti en acta. 

Sra. Batlessa: Sr. Secretari, pot transcriure literalment el que jo i altres regidors vàrem 
dir a partir d’aquest moment? 

Secretari: no, perquè tenia s’enregistradora apagada. 

Sra.  Batlessa:  cada  vegada  que  es  vulgui  afegir  qualque  cosa  faré  votar  tota  la 
Corporació.  L’està  posant  en  un  compromís  i  l’està  fent  quedar  malament  quan 
discuteix una acta al Sr. Secretari. No li permet. Defensaré al Secretari a ultrança. 

Sr. Mateu Roig: deman al Sr. Secretari, que és el que dóna fe i el que fa les actes, que 
consti  en  acta  la  intervenció  de  la  Sra.  Batlessa,  encara  que  no  sigui  textual,  on  va 
demanar  a  cada  un  dels  portaveus  dels  grups  municipals  si  estaven  interessats  en 
escoltar la cinta. El Secretari ha manifestat què és conscient d’aquesta intervenció. Ho 
posi com vulgui, textualment sé que no ho pot posar perquè no està enregistrat.
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Sra. Batlessa: accept que s’hi posi, tot i que no es pugui posar literalment. Alguna cosa 
més? 

Sr. Mateu Roig: deman al Sr. Secretari si  li consta que en aquesta sessió hi va haver 
una  intervenció meva, després de  la  intervenció de la Sra. Batlessa, on  jo demanava 
que  s’escoltàs  la  cinta,  no  només  els  regidors  del  PP  sinó  tots  els  membres  de  la 
Corporació, perquè fos el Plenari el que escoltàs la cinta per aclarir què és el que havia 
passat. A vostè li consta que hagi fet aquesta intervenció? 

Secretari: sí, me’n record. 

Sr.  Mateu  Roig:  deman  i  exigeixo  que  consti  en  acta  aquesta  intervenció  meva, 
evidentment  no  serà  textual  perquè  no  ho  té  gravat,  però  almenys  que  hi  hagi 
constància de què s’ha fet aquesta intervenció. 

Sra. Batlessa: molt bé. Alguna cosa més? 

Sr. Mateu Roig: després de la intervenció de la Sra. Munar hi ha una intervenció de la 
Sra.  Batlessa  on  diu:  “llavors,  jo  suspenc  ara  la  sessió”.  Li  deman  si  realment,  en 
aquest moment, la Sra. Batlessa va suspendre la sessió, Sr. Secretari. 

Secretari: jo així ho vaig entendre. 

Sr. Mateu Roig: i una vegada que s’ha suspès la sessió, s’ha acabat la sessió. 

Secretari: literalment va dir: “jo suspenc ara la sessió”. 

Sr.  Mateu  Roig:  vostè  digui  el  que  diu  la  normativa,  en  concret  l’Art.  87  referent  al 
debat, quan es pot suspendre i quan no? 

Secretari:  l’Art.  87  del  ROF:  “Toda  sesión,  sea  ordinaria  o  extraordinaria,  habrá  de 
respetar el principio de unidad de acto y se procurará que termine en el mismo día de 
su comienzo. Si este terminare sin que se pudiesen debatir y resuelto todos los asuntos 
incluidos en el orden del día, el Presidente podrá levantar la sesión. En este caso, los 
asuntos  no debatidos habrán  de  incluirse  en  el  orden  del  día  de  la  siguiente  sesión. 
Durante  el  transcurso  de  la  sesión,  el  Presidente  podrá  acordar  interrupciones  a  su 
prudente arbitrio para permitir  las deliberaciones de los grupos por separado sobre la 
cuestión debatida o para descanso en los debates”. 

Sr. Mateu Roig: enlloc parla de suspendre? 

Secretari: la paraula “suspendre” no surt. 

Sr.  Mateu  Roig:  quina  diferència  hi  ha  entre  la  suspensió  que  figura  en  aquesta 
intervenció de la Sra. Batlessa, amb la darrera intervenció que diu: “en aquesta moment 
essent les 20:07 hores, la Sra. Batlessa suspèn la sessió”.
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Secretari: jo he posat suspèn perquè la Batlessa va dir: “ara suspenc la sessió”. Però la 
interpretació la desconec. 

Sra. Batlessa: Sr. Mateu, vol afegir o llevar res? o fa preguntes damunt l’acta? No som 
aquí per debatre l’acta. Només hem de posar si està d’acord o no. 

Sr.  Mateu  Roig:  aquí  estam  per  aprovar  una  acta.  I  aquí  resulta  que  una  sessió  es 
suspèn dues vegades. I resulta que quan una sessió es suspèn s’ha acabat la sessió. I 
quan s’ha acabat la sessió no cal que es suspengui una altra vegada. Aquí estan els 
errors  que  vostè  està  cometent  contínuament,  que  ja  els  va  cometre  a  la  Comissió 
Especial de Comptes, i és el que ens du després a aquest debat. 

Sra. Batlessa:  vostè  aprofita per  sortir d’allà  on no ha de  sortir  per  desqualificar a  la 
gent, desqualifica al Secretari, a la Batlessa, a on arribarà, Sr. Mateu? 

Sr.  Mateu  Roig:  jo  aprofit  les  poques  oportunitats  que  vostè  me  dóna  per  fer  les 
intervencions  que  crec  que  fan  falta.  Deman  que  s’afegeixi  a:  “En  aquest  moment, 
essent  les  20:07  hores,  la  Sra.  Batlessa  suspèn  la  sessió”,  els motius  pels  quals  es 
suspenia la sessió i que consti en acta el motiu que va dir. 

Secretari: ho he fet constar íntegrament i no sé quin va ésser el motiu. Si no el me deis 
no ho puc fer constar. 

Sr. Mateu Roig: “En aquest moment, essent les 20:07 hores, la Sra. Batlessa suspèn la 
sessió” perquè no s’incorpora el Sr. Secretari. 

Sra. Batlessa: no estic d’acord en què s’afegeixi això. Ho posaré així com  jo vull  i ho 
faré votar, diré: “perquè el Sr. Secretari s’ha hagut d’anar perquè ha estat amenaçat i 
menyspreat” i vostè sap bé per qui, Sr. Mateu. 

Sr. Mateu Roig: si vostè va dir això el que ha de fer és fer constar en acta el que va dir. 

Sra. Batlessa: no era aquí dins, s’havia suspès la sessió per anar a escoltar la cinta i no 
la vaig poder reprendre perquè el Sr. Secretari no hi era. Ara me nego a afegir res més 
perquè  el  Sr.  Secretari  no  hi  era.  Vostè  me  vol  fer  incomplir  la  llei,  perquè  des  del 
moment  en què  el Secretari  no  hi  és  per  donar  fe,  no  puc  reprendre  la  sessió. Vaig 
donar una explicació de perquè no es continuava amb la sessió. La seva interpretació 
és falsa, Sr. Mateu. Vol afegir o llevar qualque cosa més de l’acta? 

Sr. Mateu Roig: vull intervenir per al∙lusions, Sra. Batlessa, perquè vostè m’ha dit que jo 
li volia fer incomplir la Llei. Crec que no cal que jo li faci incomplir la Llei perquè vostè 
cada dos per tres l’està incomplint sense que ningú li digui res. I aquí ha de constar el 
motiu pel qual vostè va suspendre la sessió. 

Sra. Batlessa: passam a votació: “En aquest moment, essent  les 20:07 hores,  la Sra. 
Batlessa suspèn la sessió perquè el Sr. Secretari s’ha sentit amenaçat i menyspreat”. 
Vots a favor?
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Sr. Mateu Roig: no m’ha entès. Li he dit que som aquí perquè qualsevol regidor pugui 
demanar rectificacions a les actes, d’intervencions que va  fer o que pensa que va  fer 
algun membre de la Corporació. No s’ha de votar si s’inclou o no. 

Sra. Batlessa: des del moment en què no hi havia el Sr. Secretari no podem incloure 
res més i hem d’acceptar el que ell ha posat. 

Sr. Mateu Roig: idò llevi: “En aquest moment, essent les 20:07 hores, la Sra. Batlessa 
suspèn la sessió perquè el Secretari no hi era per donar fe” o posi el que va passar. 

Sra. Batlessa: així és com ho ha fet el Sr. Secretari i jo li mantenc. 

Sra. Munar: hi ha una contradicció perquè es suspèn la sessió dues vegades. 

Sra.  Batlessa:  que  consti  en  acta  que  hi  ha  contradiccions  perquè  es  suspèn  dues 
vegades. 

Sr.  Sastre:  a  la  pàg.  19:  Sr.  Sastre:  que  vostè  digui  que  el  pressupost  per  a  gastos 
corrents de l’ELM, un 2% i va que “xuta” és una burla. Jo vaig dir: “I més burla serà si 
aquest pressupost s’aprova amb els vots  favorables del Sr.  Ibáñez  i del Sr. Togores, 
que són de Palmanyola”. 

Sr.  Sabater:  per  qüestió  d’ordre.  L’acta  de  la  Comissió  Especial  de  Comptes  es  va 
aprovar l’altre dia, no s’aprova avui. 

Sra. Batlessa: té raó el Sr. Sabater. 

Sr. Sastre: vostè va dir: qualque intervenció més? I aquí posa: No? Au idó, gràcies. No 
és vera això, vostè va dir: “no, mira que bé, ja hem acabat, s’aixeca la sessió”. 

Sra. Munar: Sr. Secretari, si el Sr. Sastre no hi era el dia que es va votar l’acta de  la 
Comissió Informativa General, pot impugnar l’acta si troba que no és correcta? 

Secretari: jo entenc que ha d’anar al contenciósadministratiu. 

Sra. Batlessa: passam a votació? Què s’afegeix? 

Secretari:  escoltam  la  cinta?  Per  favor  no  parleu  a  partir  d’ara  perquè  no  quedarà 
enregistrat. 

En  aquest  moment  de  la  sessió,  essent  les  20:40  h.,  es  procedeix  a  escoltar 
l’enregistrament de la present sessió. 

Sra.  Batlessa:  queda  palès  que  a  més  de  la  meva  intervenció  hi  va  haver  altres 
intervencions. Com que és impossible que ara es transcrigui el que es va dir realment, 
no  tenc cap inconvenient en què quedi  reflectit que aquesta pregunta la vaig  fer però 
entre d’altres  intervencions d’altres regidors, que no es poden  fer constar  textualment 
perquè no es varen enregistrar.
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Sr. Mateu Roig: almenys ha reconegut que va fer aquesta intervenció. Els regidors que 
varen  fer  alguna  intervenció  en  aquell  moment  i  volen  que  consti  en  acta,  ja  ho 
demanaran  si  volen  que  s’incorpori.  A  tots  ens  consta  que  vostè  va  fer  aquesta 
intervenció de demanar als grups si volien escoltar la cinta, i per això deman que consti 
en  acta.  I  vull  que  consti  la  meva  intervenció  posterior  on  vaig  demanar  que 
l’escoltéssim tots, no només els del PP. 

Sra. Batlessa:  jo  també  vull  que  consti en  acta  que el Sr. Mateu  se  va  negar  a  fugir 
d’aquesta Sala de Plens i va dir: “me nego i exigeixo que es senti la cinta aquí dins”. Es 
va negar quan jo vaig dir: “com que hi ha una minoria, si voleu podem sortir i la majoria 
queda”. En aquell moment no es podia escoltar una cinta d’una Comissió  Informativa 
quan no és un acte públic, en canvi, ho és un Plenari. Fins ara afegíem a les nostres 
intervencions, a partir d’ara modificam les dels altres,  i per això exigeixo que aquesta 
intervenció del Sr. Mateu es posi. 

Sr. Mateu Roig: com que és una intervenció meva, deman que consti en acta tal com jo 
la vaig dir i no com vostè diu que la vaig dir. Jo no vaig dir: “me nego”, textualment vaig 
dir:  “a  mi  i  al  meu  grup  ningú  ens  ha  d’enviar  a  un  altre  lloc  a  escoltar  la  cinta”.  I 
després els regidors del meu grup varen sortir d’aquesta Sala i se’n varen anar amb el 
Sr. Secretari a dins les oficines de l’Ajuntament per escoltar la cinta. Per tant, no ens 
vàrem negar en absolut. Vull que això consti en acta  i que els regidors del meu grup 
varen sortir amb el Sr. Secretari a escoltar la cinta. 

Sr. Sabater: m’agradaria saber com queda l’acta que ara passam a votar? 

Sra. Batlessa: si me permeteu  la deixam damunt  la  taula. El Sr. Secretari  té  la cinta i 
l’escrit que li pot ajudar a posar o llevar. L’aprovaríem al proper Ple. 

Secretari: jo no tenc la gravació. El que tenc gravat és el que consta aquí textualment. 

Sra. Batlessa: el que vol afegir el Sr. Mateu ho tens gravat. 

Secretari: però no ho entès, si no m’ho deis textualment no sé el que he d’afegir ni el 
que he de llevar. Si no ho acordam d’una vegada jo no som capaç de fer aquesta acta. 

Sra. Batlessa: Sr. Mateu, per favor, li vol dictar textualment el que vol que s’afegeixi? 

Sr. Mateu Roig: després de: “En aquest moment el Secretari atura l’enregistrament de 
la present sessió per procedir a escoltar  l’enregistrament de  la sessió de la Comissió 
Especial  de Comptes  de 14 de març  de 2005”, me pareix  bé que  posi:  “Mentrestant 
continua la discussió que no consta textualment perquè no està enregistrada”. Després 
tocaria:  “La Sra. Batlessa demana al portaveu de cada grup municipal si el  seu grup 
està interessat en escoltar la gravació”. 

Sra. Batlessa: podem afegir: “I només el PP n’està interessat”? 

Sr. Mateu Roig: no hi ha cap problema. Després posaria: “I escoltats els portaveus dels 
grups municipals, únicament manifesten la intenció d’escoltarla els regidors del PP”. A 
continuació,  punt  i  a  part:  “El  portaveu  del  PP  manifesta  que  ell  ha  sol∙licitat  que
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escoltàssim  la  cinta,  no  només  els  regidors  del  PP  sinó  tots  els  membres  de  la 
Corporació  perquè  tots  tenguin  clar  el  que  va  passar”.  Jo,  en  principi  demanava que 
s’afegissin aquestes dues  intervencions. La Sra. Batlessa ha demanat després,  i ella 
dirà  si  es manté  o  no,  que  a  part  d’aquestes  dues  intervencions hi  va  haver  d’altres 
regidors que  també varen intervenir. Si  la Sra. Batlessa manté que s’inclogui aquesta 
intervenció seva, jo vull que es posi aquesta que sé que vaig dir. 

Secretari:  jo he entès que a  la pàgina 24 dirà:  “En aquest moment el Secretari atura 
l’enregistrament  de  la  present  sessió  per  procedir  a  escoltar  l’enregistrament  de  la 
sessió  de  la  Comissió  Especial  de  Comptes  de  14  de  març  de  2005  i  mentrestant 
continua la discussió que no consta textualment perquè no està enregistrada. Llavors, 
intercalam: “La Sra. Batlessa demana al portaveu de cada grup municipal si el seu grup 
està interessat en escoltar la gravació i, escoltats els portaveus dels grups municipals, 
únicament manifesta  la  intenció  d’escoltarla  els  regidors  del PP. El  portaveu  del PP 
manifesta que ell ha sol∙licitat que escoltàssim  la cinta, no només els regidors del PP 
sinó  tots els membres de  la Corporació, perquè  tots  tenguin clar el que va passar.”.  I 
després continuarà: “Finalment, no es procedeix a escoltar l’enregistrament.”. 

Sra. Batlessa: deman un recés de dos minuts. 

En aquest moment, essent les 21:05 h., es du a terme un recés. 

Es  reprèn  la  sessió  i  es  sotmet  a  votació  l’acta  de  la  sessió  extraordinària  de 21 de 
març de 2005 amb la corresponent rectificació, i s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: cap. 
Vots  en  contra:  12,  de  la  Sra.  Batlessa,  i  Srs.  Ibáñez  i Martorell  (EI),  Srs.  Sabater  i 
Negre (PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM); i dels Srs. Mateu Roig, Sastre, 
de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Abstencions: 1, del Sr. Riera (UM). 

Per tant, es rebutja l’aprovació de l’acta. 

2.  PROPOSTA  DE  LA  COMISSIÓ  INFORMATIVA  GENERAL  SOBRE  EL 
NOMENAMENT  DEL  REPRESENTANT  DE  L’AJUNTAMENT  AL  CONSELL 
ESCOLAR DE L’ESCOLETA MUNICIPAL. ACORDS QUE PERTOQUIN. 

La Sra. Batlessa dóna compte de la proposta de la Comissió Informativa General que 
diu: 

NOMENAMENT  DEL  REPRESENTANT  DE  L’AJUNTAMENT  AL  CONSELL 
ESCOLAR DE L’ESCOLETA MUNICIPAL. 

La Sra. Batlessa dóna compte de la següent proposta: 

Vist  l’escrit de la Sra. Antònia Pujol Amengual, Coordinadora de l’Escoleta Municipal 
de Bunyola, de data 14 d’abril de 2005 (R.E. núm. 980 de 14.04.05)
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Es proposa al Ple de l’Ajuntament de Bunyola l’adopció del següent acord: 

1.  Nomenar  com  a  representant  de  l’Ajuntament  de  Bunyola  al  Consell  Escolar  de 
l’Escoleta Municipal de Bunyola el Sr. Sebastià Mateu Balle. 

2.  Notificar el present acord a la Coordinadora de l’Escoleta Municipal de Bunyola i a 
l’interessat  per  al  seu  coneixement  i  als  efectes  que  es  procedeixi,  si  s’escau,  a 
l’acceptació d’aquest nomenament. 

Sra.  Batlessa:  l’escrit  de  la  Coordinadora  de  l’Escoleta  diu  que  pertoca  designar  un 
representant  i  un  suplent  que  hagi  de  formar  part  del  Consell  Escolar.  La  proposta  es 
nomenar el Regidor d’Educació Sebastià Mateu Balle. 

Es sotmet a votació la proposta de Batlia i s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 7, de la Sra. Batlessa, i Srs. Ibáñez i Martorell (EI), Sr. Togores (PSM), Srs. 
Negre i Sabater (PSIBPSOE) i Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 3, dels Srs. Mateu Roig, de Enrique i Munar (PP). 

Per tant, la proposta es informada favorablement. 

Sra. Batlessa: a la Comissió Informativa General vàrem dictaminar sobre la proposta de 
nomenament  del  representant  de  l’Ajuntament  al  Consell  Escolar  de  l’Escoleta 
Municipal  de  Bunyola.  Hi  ha  un  escrit  de  la  Sra.  Antònia  Pujol,  coordinadora  de 
l’Escoleta Municipal de Bunyola, de data 14042005. 

Es sotmet a votació la proposta de la Comissió Informativa General i s’obté el següent 
resultat: 

Vots a favor: 8, de la Sra. Batlessa, i Srs. Ibáñez i Martorell (EI), Srs. Sabater i Negre 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM), i Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 

Per tant, la proposta es aprovada. 

3.  PROPOSTA DE LA COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES SOBRE PRESSUPOST 
GENERAL  I  PLANTILLA  DE  PERSONAL  PER  L’ANY  2005.  ACORDS  QUE 
PERTOQUIN. 

La Sra. Batlessa dóna compte de la proposta de la Comissió Especial de Comptes que 
diu:
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PRESSUPOST GENERAL I PLANTILLA DE PERSONAL DE L’EXERCICI 2005 

El Sr. Sabater presenta als membres de  la Comissió Especial de Comptes el Pressupost 
General de l’Ajuntament de Bunyola per a l’exercici de 2005, la Plantilla de Personal i les 
Bases d’Execució del mateix, el qual ofereix el següent resum per capítols: 

RESUM PER CAPÍTOLS 

PRESSUPOST D’INGRESSOS 2005 

CAPÍTOL 

1 IMPOSTS DIRECTES 975.859,52 euros 

2 IMPOSTS INDIRECTES 426.446,11 euros 

3 TAXES I ALTRES INGRESSOS 979.980,76 euros 

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 789.985,85 euros 

5 INGRESSOS PATRIMONIALS 130,00 euros 

7       TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 458.689,39 euros 

TOTAL 3.631.091,63 euros 

PRESSUPOST DE DESPESES 2005 

CAPÍTOL 

1 DESPESES DE PERSONAL 1.193.343,24 euros 

2 DESPESES CORRENTS DE BÉNS I SERVEIS 1.177.822,39 euros 

3 DESPESES FINANCERES 54.600,99 euros 

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 535.661,02 euros 

6 INVERSIONS REALS 643.649,27 euros 

8 ACTIUS FINANCERS 3.005,06 euros 

9 PASSIUS FINANCERS 23.009,66 euros 

TOTAL 3.631.091,63 euros
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PLANTILLA DE PERSONAL 2005 

A)  LLOCS DE TREBALL RESERVATS A FUNCIONARIS DE CARRERA 

Denominació  Núm.  Vacants      A extingir     Grup 

1.  HABILITACIÓ DE CARÀCTER 
NACIONAL 

1.1 SecretariaIntervenció 
Secretari  1  A 
Interventor  1             1  A 

2.  ESCALA D’ADMINISTRACIÓ 
GENERAL 

2.1 Subescala Administrativa 
 Administratius  2  2  C 

2.2 Subescala Auxiliar 
 Auxiliars  6  6  D 

3.  ESCALA D’ADMINISTRACIÓ 
ESPECIAL 

3.1 Subescala Tècnica 
3.1.B Personal d’Oficis 

 Oficial Electricista  1  C 
3.1.C OrdenançaZelador 

 Ordenança  1  1  E 
3.2 Subescala Serveis Especials 

3.2.A. Policies Locals 
 Oficial  1  1  C 

 Policia Local  8  6  D 
 Auxiliar de Policia  2  2  E 

B)  LLOCS DE TREBALL RESERVATS A PERSONAL EVENTUAL 

Denominació  Núm.  Vacants      A extingir     Grup 

1. Assessor Jurídic  1  A 
2. Arquitecte  1  A 

C)  LLOCS DE TREBALL SUBJECTES A LA LEGISLACIÓ LABORAL 

C1 D’activitat permanent i dedicació completa 

Denominació  Núm.  Vacants      A extingir     Grup 

 Encarregat de Serveis d’Obres 
  Oficial 1ª Picapedrer  1 
  Oficial 2ª Picapedrer  2  2
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  Operari  2 

 Encarregat de Serveis 
de Manteniment 

  Oficial 1ª Manteniment  1             1 
  Oficial 2ª Manteniment  1  1 
  Operari  3 

 Encarregat de Serveis de Fontaneria 
  Oficial  1ª Lampista  1 

 Netejadores  3  2 

 Auxiliars Administratius  7  2  5 

 Conserge Escola Pública M. Colom  1 

 Garriguer de Sa Comuna  1 

 Treballadora Social  1 

 Treballadora Familiar  1 

 Coordinador Escoleta Municipal  1 

 Educadors Escoleta Municipal  5  2 

C2 D’activitat temporal i/o dedicació parcial 

Denominació  Núm.    Laboral     Laboral    Vacants 
Parcial      Temporal 

 Treballadors Familiars  2           2 

 Netejadores  4           4   

 Policia Turística  2    2  2 

 Policia Temporada  2  2 

BASES D’EXECUCIO DEL PRESSUPOST PER A L’EXERCICI DE 2005 

DESPESES 

BASE 1  Nivells de vinculació jurídica dels crèdits. 

Els  crèdits  consignats  per a  les  despeses es destinaran exclusivament  a  la  finalitat 
específica  per  la  qual  hagin  estat  autoritzats  en  el  Pressupost,  o  per  les  seves 
modificacions degudament aprovades. 

Els crèdits autoritzats tenen caràcter limitat i vinculant.
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Els nivells de vinculació seran els establerts a l'art. 29 RD 500/1990: 

 respecte de la classificació funcional: GRUP DE FUNCIÓ 
 respecte de la classificació econòmica: CAPÍTOL 

BASE 2

Les obligacions de pagament només seran exigibles de l'Hisenda Local quan resultin 
de l'execució del Pressupost, o d'una sentència judicial. 

Per a l'execució de les sentències judicials s'acordarà el pagament en la forma i amb 
les limitacions del respectiu pressupost. 

Si  pel  pagament  fora  necessari  un  crèdit  extraordinari  o  un  suplement  de  crèdit, 
s'haurà de sol∙licitar del Ple de l'Ajuntament un o l'altre, en els tres mesos següents al 
dia de la notificació de la resolució judicial. 

BASE 3

No es podran adquirir  compromisos de despesa per una quantia  superior a  l'import 
dels crèdits autoritzats als estats de despeses. 

BASE 4  Regulació dels compromisos de despeses plurianuals. 

L'autorització o realització de les despeses de caràcter plurianual estarà subordinada 
al crèdit autoritzat en el Pressupost. 

Es podran adquirir compromisos per despeses que s'hagin de prolongar a exercicis 
posteriors, sempre que la seva execució comenci en el present exercici i que es trobi 
en algun dels suposats següents: 

a) Inversions i transferències de capital. 
b) Els demés contractes  i els de subministrament, de consultoria, d'assistència 
tècnica i científica, de prestació de serveis, d'execució d'obres de manteniment i 
de lloguer d'equipaments que no puguin ser estipulats o resultin antieconòmics 
per un any. 
c) Lloguer de béns immobles. 
d) Càrregues financeres del deute. 
e)  Transferències  corrents  que  es  derivin  de  convenis  subscrits  per  la 
Corporació Local amb altres entitats públiques o privades sense ànim de lucre. 

El nombre d'exercicis en els quals s'aplicaran les despeses no serà superior a quatre 
anys, en els suposats a), b) i e) abans esmentats. 

En  els  casos  a)  i  e)  ,  la  despesa  que  s'apliqui  a  cada  un  dels  exercicis  futurs 
autoritzats no podran excedir de la quantitat que resulti d'aplicar el crèdit corresponent 
de l'any en que l'operació es va comprometre els següents percentatges: 

En l'exercici immediatament següent: el 70 per cent. 
En el segon exercici: el 60 per cent. 
En el tercer i quart exercici: el 50 per cent.
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Pels  programes  i  projectes  d'inversió  que  a  continuació  s'especificaran,  es  podran 
adquirir  compromisos de  despeses  que  s'hagin  d’estendre  a  exercicis  futurs  fins  al 
límit que per a cada una de les anualitats es determinin. 

BASE 5  Relació  expressa  i  taxativa  dels  crèdits  que  són  declarats ampliables,  amb 
menció dels recursos afectats. 

Malgrat  el  caràcter  limitat  dels  crèdits  per  a  despeses,  es  consideraran  ampliables 
aquells que la seva quantia vengui determinada en funció de l'ingrés obtingut per un 
concepte específic o siguin causa directe d'un ingrés correlatiu. 

S'atribueix la condició d'ampliable a les següents partides i conceptes: 

En despeses, les partides següents: 

600  Inversions Nova Infrastructura. 
221  Material subministres i altres. Subministres 

En ingressos, les partides següents: 

360  Contribucions Especials 
361  Contribucions Especials 
399  Altres Ingressos. Ingressos diversos 
755  Transferències de Capital Govern de les Illes Balears 
761  Transferències de Capital Consell de Mallorca 
913  Préstecs rebuts a llarg termini 

La  competència  per  a  incoar  i  aprovar  els  expedients  d'ampliació  de  crèdits  la  té 
atribuïda la Batlia, previ informe d'Intervenció. (Arts. 178 TRLHL i 39 RD 500/1990) 

BASE 6

Amb  càrrec  als  crèdits  de  l'estat  de  despeses  del  pressupost  només  es  podran 
contreure obligacions derivades d'adquisicions, obres, serveis  i demés prestacions o 
despeses  en  general  que  es  realitzin  dins  l'any  natural  del  mateix  exercici 
pressupostari. 

Malgrat  tot,  s'aplicaran  els  crèdits  del  pressupost  vigent,  en  el  moment  del  seu 
reconeixement, les obligacions següents: 

a) Les que resultin de la liquidació d'atrassos a favor del personal de l'Entitat. 
b)  Les  derivades  de  compromisos  de  despeses  degudament  adquirits  en 
exercicis  anteriors,  prèvia  incorporació  dels  crèdits  que  emparin  projectes 
financers amb ingressos afectats. 

BASE 7  Tramitació  dels  expedients  de  transferències  i  generació  de  crèdits  així  com 
d'incorporació de romanents. 

Quan  s'hagi  de  realitzar  qualque  despesa  que  no  es  pugui  retardar  a  l'exercici 
següent i no existeixi en el Pressupost crèdit suficient, o aquest sigui insuficient, o no
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ampliable el consignat, es podrà acudir a la tramitació del corresponent expedient de 
Modificació Pressupostària d'acord a les següents normes: 

 Transferència de  crèdits: Arts.  179  i  180 TRLHL  i  arts.  40,  41  i  42 RD 
500/1990.  Serà  competent  la  BatliaPresidència  de  l'Ajuntament  per 
l'aprovació  de  l'esmentat  expedient,  sempre  que  es  refereixi  a 
transferències  de  crèdit  dins  el  mateix  grup  de  funció  quan  es  tracti  de 
crèdits  de  personal,  en  cas  contrari,  serà  competent  el  Ple  de 
l'Ajuntament. 

  Generació  de  crèdits:  Arts.  181  TRLHL  i  43  a  46  RD  500/1990.  La 
incoació i resolució dels expedients de generació de crèdits correspon a la 
Batlia, previ informe d'Intervenció. 

  Incorporació  de  Romanents  de  Crèdit  art.  182  TRLHL  i  47  i  48  RD 
500/1990.  L'aprovació  de  l'expedient  de  Incorporació  de  Romanents  de 
Crèdit correspon a la BatliaPresidència, previ informe de la Intervenció. 

BASE 8

La tramitació dels expedients de modificació del Pressupost per Crèdit Extraordinari o 
Suplement de Crèdit, s'adequarà a les normes contingudes als arts. 177 TRLHL i 35 a 
38 i 49 a 51 RD 500/1990, essent competent el Ple de l'Ajuntament per a l'aprovació 
dels esmentats expedients. 

BASE 9  Normes per a la disposició de les despeses. 

En l'import dels crèdits autoritzats en el Pressupost, correspondrà la disposició de les 
despeses: 

1. AL PRESIDENT DE LA CORPORACIÓ. 

a) Les despeses de caràcter ordinari, que seran aquelles que es repeteixin 
de  manera  regular  i  constant  en  cada  exercici  econòmic,  encara  que 
tenguin variacions. 

b)  Les  despeses  necessàries  per  a  la  contractació  d'obres,  serveis  i 
subministres, sempre que no superin el 10 per cent dels recursos ordinaris 
del Pressupost. 

c)  Les  despeses  que  resultin  de  l'adopció  de  les mesures necessàries  i 
adequades, en els casos de catàstrofe o infortuni públic, o risc greu de les 
mateixes. 

d)  Liquidació  d'obligacions  derivades  de  compromisos  de  despesa 
legalment contrets. 

2. AL PLE. 

a)  Les  despeses  necessàries  per  a  la  contractació  d'obres,  serveis  i 
subministrament que superin els límits establerts pel President. 

b) Les despeses que la Llei li atribueixi expressament la competència.
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c) El reconeixement d'obligacions corresponents a fets o actes produïts en 
exercicis tancats. 

BASE 10  Normes per a l'autorització de pagaments. 

L'autorització  dels  pagaments  correspon  al  President  de  la  Corporació,  havent 
d'atendre en el seu exercici a: 

 Els crèdits pressupostats. 
 Els acords o resolucions de manament de la despesa. 
 Les prioritats legalment establertes. 

No  es  podrà  autoritzar,  intervenir  o  efectuar  cap  pagament  sense  que  estiguin 
prèviament liquidades totes les obligacions de personal, donat que es tracta de deutes 
actives i no passives. 

No es podrà  lliurar  quantitat alguna per a despeses obligatòries  sense que estiguin 
pagades  totes  les  obligacions  de  caràcter  preferent,  ni  lliurarse  per  a  despeses 
voluntàries sense que ho estiguin les obligatòries. 

L'autorització  de  pagaments,  dins  de  cada  grup,  s'atendrà  d'acord  amb  l'ordre 
cronològic  amb  que  les  respectives  comptes  foren  aprovades,  o  en  el  que  es  va 
produir la corresponent obligació. 

BASE 11  Classificació dels pagaments a efectes de la seva ordenació. 

Als efectes d'ordenació dels pagaments aquests es classifiquen en: 

a) Pagaments de caràcter preferent: 

1. Els de personal de totes les oficines i dependències de l'Entitat. 
2. Els d'obligacions reconegudes i liquidades d'exercicis anteriors, incloses 
en la relació nominal de creditors. 

b) Pagaments obligatoris: 

Són pagaments obligatoris els que deriven del reconeixement  i  liquidació 
d'obligacions de tal caràcter, és a dir, els següents: 

1.  Els  deutes  exigibles  a  l'Entitat  Local,  per  qualsevol  causa,  cens, 
pensions  i  càrregues,  interessos  deguts,  indemnitzacions,  costes  i 
qualsevol altres de naturalesa anàloga. 

2.  Els  de  prestació  de  serveis  que  pels  distints  grups  de  municipis 
assenyala com a obligatoris l'article 26 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril. 

3.  Els  de  personal  i  material  de  totes  les  oficines  i  dependències  de 
l'Entitat Local. 

4. Els de recaptació de recursos legalment establerts. 

5. Els destinats a sufragar serveis imposats a les Entitats Locals per la Llei 
7/1985, de 2 d'abril.
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6.  Els  que  deriven  de  la  integració  en  Entitats  Locals  d'àmbit  territorial 
superior, consorcis o de convenis interadministratius. 

7.  Els  ocasionats  per  calamitats  públiques  i  els  destinats  a  execució 
d'obres i instal∙lacions de notòria necessitat i urgència. 

c) Pagaments voluntaris: 

Són  pagaments  voluntaris  els  que  no  estiguin  compresos  a  l'apartat  b) 
anterior que, excedint  de  les  prestacions mínimes que exigeix  la  Llei  de 
Règim Local, puguin realitzarse discrecional i lliurement per l'Entitat amb 
la finalitat de millorar i crear serveis i atencions de la seva competència. 

BASE 12  Pagaments a justificar. 

1. Es  lliuraran i consideraran com a pagaments a  justificar  les quantitats que s'hagin 
de satisfer per a l'execució de serveis que els seus comprovants no es poden obtenir 
al mateix  temps de  fer  les  pagaments,  circumstàncies que apreciaran  l'Ordenador  i 
l'Interventor en cada cas. 

2.  Els  manaments  que  s'expedeixin  en  aquestes  condicions  s'aplicaran  als 
corresponents  crèdits  pressupostaris,  quedant  els  perceptors  obligats  a  justificar  la 
seva inversió en el termini que en cada cas assenyali l'Ordenador i que no podrà ser 
superior a tres mesos. 

BASE 13 

Mensualment la intervenció formarà la relació de factures que hagin de ser sotmeses 
a l'aprovació del Batle, un exemplar dels quals serà diligenciat per la Secretaria amb 
referència  a  la  seva  aprovació  total  o  parcial  als  efectes  del  seu  pagament  per  la 
Tresoreria. Les factures portaran la diligència subscrita pel Cap del Servei en al que 
constarà "Vist i Plau". 

Per  a  l'autorització  del  pagament  bastarà  la  factura  original  sense  el  rebut  de  la 
persona o entitat original, encara que aquest rebut s'exigirà a la factura, al document 
en virtut del qual es fa el pagament, o al corresponent  lliurament, pel Tresorer, si es 
paga de present; i si es paga fora de la localitat, es justificarà mitjançant el rebut, lletra 
de canvi o gir postal corresponent. 

BASE 14 

Els pagaments que es realitzin com a conseqüència de contractes d'obres o serveis, 
s'ajustaran a l'establert en el Reglament de Contractació, i en els plecs de condicions 
que regulin l'adjudicació. 

BASE 15  Retribucions als membres de la Corporació. 

1. Pel desenvolupament del càrrec amb dedicació exclusiva. 

BATLIA  39.967,30 euros/any 

2. Per despeses de viatge:
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Per tal de facilitar la justificació de les "despeses de viatge", per la utilització de 
qualsevol mitjà  de  transport  per  raó  del  servei  encomanat  fora de  la  localitat, 
s'estimarà per l'import conegut de la despesa. 

"Les dietes" a les quals tenen dret per estància fora de la localitat els Srs. Batle i 
Regidors es  fixen amb els següents  imports:  (segons  la  legislació vigent en  la 
matèria). 

La  indemnització  a  percebre  com  a  despesa de  viatge,  per  a  la  utilització  de 
vehicles particulars en comissió de servei, serà la següent: 

  Automòbils  0,18  euros  per  quilòmetre  recorregut.  Els  altres  vehicles 
segons la legislació vigent en la matèria. 

3. Per indemnitzacions: 

Els membres electes de la Corporació percebran en concepte de despeses de 
representació  i dietes per  l'assistència a sessions i reunions, com a màxim les 
següents quantitats: 

REGIDORS AMB DELEGACIÓ  22,17  euros/unitat  de  dedicació 
(amb un màxim anual de 175 unitats de dedicació) 

REGIDORS  60,00 euros per assistència a Ple 
60,00 euros per assistència a Comissió 
60,00  euros  per  assistència  a  Comissió  de 

Govern. 

GRUPS POLÍTICS 
MUNICIPALS  1.080,00  euros/any  fixos  per  grup  amb 

representació municipal 
240,00 euros/any per regidor electe de grup. 

BASE 16 

Comptant amb la condició de reintegrables les despeses per subministres i bagatges 
a l'Exercit o persones amb aquest dret, i els d'allotjament o estància, manutenció de la 
força pública que accidental o permanentment es concentràs o destinàs a n'aquesta 
localitat  per  ordre  o  disposició  de  l'Autoritat  competent,  s'entendran  ampliats  els 
crèdits pressupostaris  corresponents  en  la  quantia  necessària  pel pagament  de  les 
esmentades atencions. 

BASE 17 

Els  drets  dels  funcionaris  per  raó  de  triennis,  s'aplicaran  en  la  data  que 
reglamentàriament procedeixi, però no podran abonarse per primera vegada fins que 
existeixi acord de l'Ajuntament en el termini màxim de trenta dies. 

INGRESSOS 

BASE 18  Norma General. 

Tota  proposta  d'actes  de  gestió,  liquidació  o  recaptació  d'ingressos,  de  qualsevol
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naturalesa  o  abast,  haurà  de  ser  fiscalitzada  i  comptabilitzada  per  la  intervenció  i 
aprovada o coneguda pel Batle o el Ple. 

BASE 19  Proposta de gestió d'ingressos i fiscalització prèvia. 

Serà necessari el dictamen o fiscalització prèvia a  la  intervenció  i  informe, en el seu 
cas, de la Comissió d'Hisenda, previs a tota aprovació per: 

a) Devolució d'ingressos. 

b) Concessió d'exempcions, baixes o bonificacions. 

c) Aplaçament o fraccionament d'ingressos. 

d) Aprovació de padrons, llistes de cobrança i càrrecs a recaptadors i cobradors. 

e) Liquidació de tributs no periòdics. 

f) Imposició i modificació o supressió de tributs i les seves ordenances. 

BASE 20  Gestió d'ingressos, reconeixement i liquidació. 

En  la gestió  i  liquidació d'ingressos, endemés de  les normes  legals  i  reglamentàries 
es seguiran les següents normes: 

a) Aprovats els padrons, l'Oficina de Rendes i exaccions remetrà a la intervenció per 
a  la  seva  fiscalització  i  coneixement  les  llistes  de  cobrança  i  plecs  de  càrrec, 
conservant els rebuts acompanyats dels seus talons de control. Una vegada contrets 
s'ingressaran  en  caixa  els  rebuts  i  llistes,  entregantse  al  recaptador  quinze  dies 
abans del començament del període voluntari de cobrança. Li lliuraran el rebut i no 
la matriu del mateix. 

b) Ingressos per via executiva: 

Complits els terminis d'ingrés en voluntària i, en virtut de les relacions de deutors o 
certificacions de descobert, providències de Batlia, es lliuraran a la Tresoreria per tal 
que,  una  vegada  anotades  en  els  registres  corresponents,  siguin  novament 
carregades al recaptador o agent executiu. 

c) Ingressos realitzats directament a la Tresoreria, prèvia liquidació: 

La  cobrança  es  realitzarà  per  carta  de  pagament  i/o  taló  de  càrrec,  manament 
d'ingrés, redactantse un manament d'ingrés en base als talons de càrrec. 

d) Autoliquidacions: 

L'ingrés tendrà naturalesa d'ingrés a compte de la liquidació definitiva. 

I perquè així consti  i s'afegeixi al pressupost per a 2005,  lliuro  les presents bases amb el 
vist i plau de la Sra. Batlessa  Bunyola 8 de març de 2005.
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Sr.  Sabater:  el  pressupost  de  2005  puja  a  3.631.091,63  euros.  La  novetat  més  destacable 
radica  en  la plantilla de personal, que ha  fet que el capítol 1 econòmic pugi d’un 32,86%, 
amb  una  sèrie  de  noves  incorporacions,  entre  altres,  les  més  destacades  són  la  plaça 
d’Intervenció, que es crea perquè la legislació marca a un municipi de més de 5.000 habitants 
la necessitat de crear aquesta plaça  i perquè pens que és del  tot necessari que a Bunyola hi 
pugui  haver  una  plaça  d’Intervenció  independentment,  encara  que  s’hagi  pressupostada  al 
cent  per  cent,  que  es  pugui  anar  a  una  agrupació  pel  que deriva  d’aquesta  plaça. La plaça 
d’Intervenció  és  de  grup  A,  a  l’igual  que  la  de  Secretaria.  La  plaça  de  Secretaria,  a 
l’Ajuntament de Bunyola,  fins ara, s’havia pressupostat sempre com una plaça de grup B,  i 
segons la legislació ha de ser una plaça de grup A i com a tal també s’ha pressupostada. En 
relació  a  l’escala  d’Administració  General  es  contempla  el  procés  de  funcionarització, 
damunt la plantilla de personal es pressuposten sis places d’auxiliar administratiu funcionari, 
de grup D, que realment venen motivades pel procés de funcionarització. Hi havia una plaça 
d’auxiliar  administratiu  funcionari,  es  creen  cinc  més  degut  al  procés  de  funcionarització. 
Les cinc places d’auxiliar laboral passaran a auxiliar funcionari i es pressuposten dins aquest 
capítol. Dins l’escala d’administració especial en relació al pressupost de l’any passat no hi 
ha diferències. En els  llocs de treball reservats a personal eventual es suprimeix  la plaça de 
Tècnic  Adjunt  a  Urbanisme.  Dintre  dels  llocs  de  treball  subjectes  a  legislació  laboral 
s’augmenta  amb  una  plaça  d’oficial  segona  de  picapedrer,  s’augmenta  amb  una  plaça 
d’oficial primera de manteniment  i  amb una plaça de netejadora a  temps complet. Damunt 
plantilla es segueixen conservant les places d’auxiliar amb caràcter laboral, encara que hi ha 
cinc  places  a  extingir.  S’augmenta  també  la  dotació  d’educadores  de  l’escoleta municipal, 
hem  considerat  oportú  augmentar  amb  dues  educadores.  També  s’augmenta  una  plaça  en 
relació  a  policies  turístics.  Per  capítols  econòmics,  en  relació  al  pressupost  de  2004,  l’any 
passat  vàrem  dir  que  era  especial  perquè  entre  d’altres  assumíem  la  construcció  del 
Polisportiu amb una operació de crèdit pel cent per cent de l’operació del Polisportiu, tal com 
estava negociat al Conveni que al seu moment es va signar. Pel que fa al capítol 1 econòmic 
de despeses, puja a 1.193.343,24 euros, un 32,85% del total pressupost.  El capítol 2 puja a 
1.177.822,39 euros, un 32,44% del total pressupost. El capítol 3 puja a 54.600,99 euros, un 
1,54%. El capítol 4 puja a 535.661,02 euros, un 14,75% del  total pressupost.   El capítol 6 
puja a 643.649,27 euros, un 17,73% del total pressupost.  El capítol 8 puja a 3.005,06 euros, 
un  0,08%,  és  la  inversió  financera  que  es  farà  per  a  la  constitució  de  la  societat  de 
responsabilitat limitada de la ràdio.  El capítol 9 puja a 23.009,66 euros, un 0,63% del total 
pressupost. L’operació de crèdit del Polisportiu la vàrem aprovar amb dos anys de carència i 
un de lliure disposició, no s’ha pressupostat  amortització de capital de cara a l’any 2005. A 
l’annex d’inversions es contemplen diferents inversions, totes les que es contemplen enguany 
es sufragaran amb fons directes de l’Ajuntament o d’altres Institucions. Per a l’any 2005 no 
es  pressuposta  cap  tipus  d’operació  de  crèdit.  En  relació  als  ingressos  s’ha  procurat  esser 
prudent, s’han calculat bàsicament amb els  ingressos que s’han plasmat durant  l’exercici de 
2004 pujats un 2%, excepte l’Impost sobre Construccions que s’ha pujat un 7% damunt els 
ingressos  consolidats  de  l’exercici  de  2004.  S’ha  aplicat  el  2  %  d’IPC  que  marca  el 
pressupost general de l’Estat, i un 5% que es preveu pel planejament especial del Polígon de 
Ses Veles, per impost de construccions pagats dintre de l’àrea empresarial de Ses Veles. Els 
altres  ingressos s’han plasmat bàsicament tots damunt  la recaptació efectiva de  l’any 2004, 
tal com va plasmar la liquidació de tributs del Servei de Recaptació del Govern Balear. 

Sr. Mateu Roig: el que deman és que s’aporti documentació per a poder contrastar amb els 
números  que  estan  plasmats.  El  Regidor  d’Hisenda  ha  dit  que  s’havia  fet  en  base  als 
ingressos de l’exercici anterior incrementant amb un tant per cent segons les partides. El meu
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grup el que vol és tenir aquesta documentació que acrediti els ingressos de l’exercici anterior. 
Si  el  Secretari  vol  prendre  nota  de  la  documentació  que  deman  per  a  poder  estudiar  els 
pressupost.    En  concret  deman  certificacions  del  SecretariInterventor  sobre  l’import 
ingressat en l’exercici de 2004 de les partides que diré. 

Secretari: serà bastant difícil això. No ho podré fer. 

Sr.  Mateu  Roig:  si  el  Sr.  Sabater  acaba  de  dir  que  les  partides  que  ha  aplicat  van 
incrementades un  tant per cent  respecte a  l’exercici passat,  a qualque  lloc  hem de  tenir  les 
xifres de l’any passat.  Crec que és una documentació necessària perquè ens poguem estudiar 
el pressupost. Està clar que els criteris que ha dit són en base a l’exercici anterior.  Per tant, 
qualcú ho ha de tenir. Impost sobre Vehicles de Tracció Mecànica, Impost sobre l’increment 
del  valor  dels  terrenys,  Activitats  professionals,  empresarials  i  artístiques;  Impost  sobre 
construccions,  instal∙lacions  i obres;  taxes per expedició de documents;  taxes per  servei de 
cementeri;  taxa  per  recollida  de  fems  i  incineració;    connexió  xarxa  d’aigua  potable; 
connexió  xarxa  de  clavegueram;  subministrament  d’aigua  potable;  entrada  i  sortida  de 
vehicles  i  guals  permanents;  mercaderies,  enderrocs,  bastiments  i  altres;  taules,  cadires, 
tribunes  i  anàlegs;  béns  de  domini  públic;  multes  de  trànsit;  infraccions  urbanístiques; 
expedients  sancionadors  diversos;  recàrrecs  de  constrenyiment;  indeterminats;  festival  de 
música; teleassistència; subministrament d’aigua potable a Sa Coma, Sa Font Seca; Escoleta, 
Guarderia municipal; transferències corrents d’Entitats Locals, les transferències del Consell 
de Mallorca, les transferències de l’Institut d’Afers Socials; les aportacions de les festes Sant 
Mateu; transferències de capital de Comunitat Autònoma per al finançament del Polisportiu 
Municipal; cofinançament Feder;  les transferències del Consell de Mallorca dintre del POS; 
d’entitats locals CDEIB. D’això queda clar que deman certificació del Secretari del que s’ha 
ingressat  per  cada  un  d’aquests  conceptes.  Després,  referent  als  ingressos  que  estan 
pressupostats dins les transferències de capital d’entitats  locals, aquí on hi figura el Consell 
de Mallorca pel Pla d’Obres i Serveis, de 301.546 euros, vull que se m’aportin els documents 
que  justifiquin  aqueixa  transferència,  resolucions  dels  òrgans  del  Consell  en  el  qual  se’ns 
concedeix aquesta aportació. En cas que siguin obres adjudicades: el document d’adjudicació 
de l’obra. 

Secretari:  el  problema que veig  és  per  a  fer  el  certificat  dels  ingressos  de  l’any  2004,  i  es 
degut  a  que  la  liquidació  de  l’any  2004  encara  no  està  aprovada.  Estam  passant  la 
comptabilitat de l’any 2003. No sé exactament com ho puc fer en aquest moment. 

Sr. Mateu Roig: el Regidor d’Hisenda ha dit que s’havia basat en aquestes dades per aplicar a 
les partides de 2005. Que el Secretari  certifiqui el que el Sr. Sabater ha  fet  servir de  base. 
Quant  al  pressupost  de  despeses,  certificat  del  SecretariInterventor  que  hi  figuri  l’import 
d’obra  certificada  i  pagada  durant  l’exercici  de  2004  referent  a  les  partides:  inversió  nova 
associada  al  funcionament  dels  serveis,  rehabilitació  d’edifici  municipal;  inversió  nova 
infrastructura  i  béns,  col∙legi  públic Mestre Colom;  reparació,  manteniment  i  conservació, 
infrastructura  i  béns  naturals,  edificis  i  altres  construccions;  inversió  nova  infrastructura  i 
béns:  vores  i  voravies,  plaça  i  centre  vila,  adquisició  de  terrenys,  VI  fase  clavegueram, 
aparcament  municipal,  adquisició  d’edificis,    mobiliari  urbà;  material,  subministrament  i 
altres,  treballs  realitzats  per  altres  empreses;  inversió  nova  associada  al  funcionament  dels 
serveis,  menjador  social;  arrendament  d’edificis  i  altres  construccions;  inversió  nova 
infrastructura i béns, Polisportiu Municipal. També certificat del SecretariInterventor de les 
despeses efectuades durant  l’exercici de 2004 de  les partides  referents a òrgans de govern:
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retribucions alts càrrecs; retribucions bàsiques  i altres remuneracions personal eventual  i de 
gabinet;  indemnitzacions  per  raó  del  servei  dels  càrrecs  electes.  Crec  que  aquesta 
documentació  és  necessària  per  a  poder  analitzar  els  pressuposts. Qui  ha  confeccionat  els 
pressuposts  l’ha  haguda  d’emplear. És  un  càlcul  que molt  fàcilment  amb  la  documentació 
que hi ha, podem fer cadascun dels grups. Demanam veure la documentació  per tal de veure 
si les partides que es pressuposten estan ben aplicades. Demanam que abans que es presentin 
els  pressuposts  al  plenari  se’ns  hagi  presentat  aquesta    documentació  evidentment  amb  el 
temps necessari per a poder estudiarla. Referent a la plantilla de personal, ens pareix be, hi 
ha una sèrie de places que s’han de crear donades les necessitats de l’Ajuntament, com és la 
del Interventor. Així ho contempla la normativa per a municipis de més de 5.000 habitants. 
Ens pareix be que es reguli la funcionarització del personal laboral. Vist aquest increment de 
la partida de despeses de personal no ens pareix be que alguns serveis creixin, i el capítol 1 es 
dispari. Concretament vàrem posar en dubte el servei de l’escoleta. Pensam que hi ha altres 
maneres  de  gestionar  aquests  serveis  menys  gravosos  per  a  les  arques  municipals  sense 
desmerèixer  la  qualitat  del  servei.  És  una  càrrega  molt  important  per  a  l’Ajuntament. 
Referent a  la partida de  transferències a  l’Entitat Local Menor, ens  ha  sorprès molt que  la 
partida  de transferències corrents a l’ELM hagi disminuït respecte a l’exercici passat. Tenien 
elements  suficients  per  a    determinar  quines  eren  les  necessitats  de  l’Entitat Local Menor. 
Veim que  la partida de  transferències per a gastos corrents ha disminuït,   un 17.000 euros 
menys que l’any passat. El Sr. Sabater ha dit que d’acord amb el resultat de les partides de 
l’exercici  anterior,  li  ha  servit  de  base  per  a  fer  l’esborrany  de  pressupost  del  2005, 
incrementades  un  tant  per  cent.    És  just  que  els  gastos  corrents  de  l’Entitat  Local Menor 
també sofreixin  un increment del mateix tant per cent almenys. 

Sr. Sabater: en relació a les certificacions d’ingressos que ha demanat, hi ha dificultat tècnica 
a la vista que no està liquidat el pressupost de 2004. Sí, que de la gran majoria de conceptes 
dels que ha demanat certificacions se li pot passar un resum de la gestió en voluntària de la 
recaptació de tributs del Govern de les Illes Balears. Això pel que fa als conceptes transferits 
quant  a  recaptació,  pel  que  fa  les  altres  certificacions  no  hi  entraré.  Les  transferències  de 
capital  del  Consell  de  Mallorca,  bàsicament  es  refereixen  al  POS  de  2005.  Hi  ha  la 
documentació  adient  dintre  de  l’Ajuntament  i  per  tant,  crec  que  és  factible  posarli  al  seu 
abast,  sinó  insistesc  que  està  a  les  oficines  de  l’Ajuntament.  En  relació  a  la  plantilla  no 
entraré a discutir si hi ha determinats serveis  que poden anar  a un tipus de gestió indirecta. 
La plantilla de personal de l’Ajuntament de Bunyola deriva de finals dels anys vuitanta. Va 
créixer  la  població,  i  varen  créixer  els  serveis. El  personal  de  l’administració  pens  que  ha 
d’anar en consonància al servei que s’ha de donar. En relació a la partida de l’Entitat Local 
Menor, al pressupost de l’any 2005 la partida que es destina és la mateixa que es destinava a 
l’any  2004  augmentada  un  2%  al  capítol,  que  vostè  ha  fet  referència,  de  transferències 
corrents. La partida que es destina a l’Entitat Local Menor esta separada entre els conceptes 
capítol 4 i capítol 9. Al capítol 4 són les obres,  la part d’obres que sufraga l’Ajuntament de 
Bunyola. Al pressupost de 2004 les obres de Palmanyola pujaven aproximadament entre 45 i 
50 mil  euros. A  l’exercici  de  2005 pugen  a  uns  75 mil  euros. La diferència  de  partida  de 
l’any 2004 va revertir dintre del capítol 9. Enguany també la diferència s’aplica al capítol 9 i 
insistesc, aquesta partida s’ha augmentat en principi un 2%. Es pot comprovar, són xifres. La 
partida  del  capítol  econòmic 468,  del  grup  de  funció  9,  puja  a  262.955,91  euros;  quant  el 
capítol  432  per  obres  a  l’Entitat  Local  Menor  puja  a  75.248,67  euros.    Vull  dir  que  al 
pressupost  de  2004    es  va  fer  un  esforç  important  en  relació  a  exercicis  anteriors  per  les 
transferències  a  l’Entitat  Local Menor  de  Palmanyola.  Enguany  s’ha  procurat  mantenir  la 
partida  de  transferències  a  l’Entitat Local Menor  de Palmanyola.  Són  faves  comptades  els
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doblers del municipi de Bunyola i són faves comptades els doblers de què es poden disposar. 
A quins serveis van destinats? Què és el que paga l’Entitat Local Menor? Crec que no hi hem 
d’entrar,  avui  no  hi  vull  entrar. Això  són  els  pressuposts  del municipi  de Bunyola.  Té  les 
seves obligacions en relació a donar un determinat servei a tota la població del municipi de 
Bunyola.  I  procurarà  complir  les  obligacions  amb  les  partides  que  es  pressuposten.  Un 
pressupost és una previsió i qui fa una previsió la pot fer optimista,  la pot fer pessimista,  la 
pot fer amb simpatia o amb apatia.  Quan liquidem veurem com s’havia fet. Crec jo que si es 
duu  a  terme  la  figura  de  la  contractació  de  l’Interventor  municipal,  crec  que  són  uns 
pressuposts  per  a  complirse.  Hi  ha  partides  obertes  a  l’annex  d’inversions,  hi  ha  partides 
supeditades  a  subvencions  o  a  ajudes  supramunicipals.  A  fi  que  no  s’hagin  de  fer 
modificacions  per  a  afegir  coses,  que un  s’hagi  pogut oblidar  d’elles.  Pensam que  són  els 
pressuposts que més s’aproximen a la realitat que mai s’hagin fet al municipi de Bunyola. 

Sr. Mateu Roig: referent a la documentació que he demanada, papers que no valen per res no 
els vull. Ja sé el que és aquest Ajuntament amb papers que no serveixen per res, que no estan 
firmats  per  ningú  ni  estan  reconeguts  per  ningú.  Deman  una  certificació  del  Secretari 
Interventor perquè sigui un paper que valgui. El que vostè ha dit del Pla d’Obres  i Serveis, 
evidentment està documentat, només es tracta d’agafar  la resolució que ens han enviada de 
cada obra,  i  si  es  una obra  que  està  adjudicada,  amb  l’adjudicació  podem  saber  per  quant 
l’hem adjudicada  i quina anualitat  té cadascuna. Si deman el que ha  ingressat  l’Ajuntament 
de  Bunyola  per  un  concepte,  vull  que  se  m’enviï  un  paper  i  vull  que  qualcú  se’n  faci 
responsable d’aquest. La persona adequada per això és el SecretariInterventor.   Quant a la 
plantilla, vostè deia de la plantilla dels anys vuitanta, si en aquell moment  es va considerar 
que  per  a  cobrir  certes  necessitats  s’havia  de  contractar  una  sèrie  de  personal,  en  aquell 
moment  es  va  pensar  això  i  molt  bé,  ho  hem  d’assumir.  Estic  molt  d’acord  en  que  es 
regularitzi  la situació de cert personal d’aquest Ajuntament que pot ser està en una escala o 
categoria que amb el pas dels anys s’hauria d’haver regularitzat.  No anem a caure amb els 
mateixos errors que pot  ser varen caure els de  l’any  vuitanta quan  varen  fer  la plantilla de 
personal. Jo pens que hi ha certs serveis que l’Ajuntament està obligat a donar que es poden 
gestionar d’una altra manera que no sigui una gestió directa. Incrementar  la plantilla és una 
càrrega  de  per  vida  quan  hi  ha  altres  maneres  de  cobrir  aquest  servei.  Quant  a  les 
transferències a  l’Entitat Local Menor,  l’altra dia vàrem estar dient que si convocàvem una 
comissió de relacions institucionals, per a discutir aquest tema, crec que aquí no s’ha tengut 
en compte a l’hora de fer aquests pressuposts quines eren les necessitats de la Junta Veïnal de 
l’ELM.  Es  va  enviar  una  relació  de  necessitats,  de  despeses  ja  compromeses  per  la  Junta 
Veïnal, que va demanar poder tenir una reunió de la Comissió de Relacions Institucionals,  i 
ni  tan sols se  li ha donat aquesta oportunitat de poder venir a explicar quines són  les seves 
necessitats.  Vostè  ha  dit  que  per  a  fer  aquest  pressupost  s’ha  basat  en  l’exercici  de  l’any 
passat,  incrementant  un  tant  per  cent.  Sap  quines  eren  les  necessitats  de  l’Entitat  Local 
Menor de l’any anterior per a poder aplicarlis un tant per cent? Vostè no ha fet el pressupost 
incrementant un tant per cent el que va pressupostar l’any passat, sinó de la realitat de l’any 
passat. En canvi, les partides de Palmanyola un tant per cent d’increment respecte del que va 
pressupostar  l’any  passat,  al  contrari  de  les  que  ha  fet  amb  les  d’aquí.  Doni  almenys 
l’oportunitat  d’escoltar, o  d’estudiar. És  que  no  s’han  estudiat  els  documents  que  l’Entitat 
Local  Menor  va  presentar  per  a  justificar  les  quantitats  econòmiques  que  demanava  es 
conceptuassin  a  aquest  pressupost.  Així  com  l’any  passat  el  pressupost  de  Bunyola  es  va 
veure incrementat un tant per cent considerable perquè hi havia una obra puntual que era el 
Polisportiu,  també a  l’Entitat Local Menor es donen aquests casos,  i hi ha qualque any que 
les transferències no només han de sofrir un tant per cent d’increment  fixo, sinó que s’han
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d’incrementar en funció de les necessitats reals. Crec que aquestes necessitats reals han estat 
exposades als membres de l’equip de govern, i en cap cas s’han tengut en compte a l’hora de 
determinar les partides que es transferien. 

Sr. Riera:   demanar si em podeu explicar una sèrie de conceptes  i partides que no sé a què 
responen.  Dins  el  grup  de  funció  1,  el  concepte  atencions  protocol∙làries,  i  publicitat  i 
propaganda. Tant un com l’altre tenen un increment considerable. 

Sr. Sabater: el que és publicitat institucional i propaganda institucional;  despeses de protocol 
vàries i relacions públiques. S’ha agafat la despesa de l’any anterior. 

Sr. Riera: demanaria que quan estigui  liquidat el pressupost de 2004, no sé si serà enguany, 
l’any  que  ve  o  l’altre,  la  relació  de  factures  justificades  dins  aquest  concepte  d’atencions 
protocol∙làries  2004.  Llavors  hi  ha  una  altra  partida,  grup  de  funció  quatre,  422.62200, 
inversió nova infrastructura i béns, col∙legi públic Mestre Colom. 

Sr.  Sabater:  l’any  passat  es  va  pressupostar  la  partida  que  corresponia  a  l’Ajuntament  de 
Bunyola,  dintre  d’aquest  concepte.  Enguany  s’ha  dotat  per  a  inversions  que  es  puguin 
desenvolupar dintre del col∙legi públic: per exemple posar arbres. 

Sr. Riera: hi ha una partida nova: ascensor de l’escoleta. S’ha de posar un ascensor? 

Sr. Sabater: hi ha una aula nova. Per a eliminar barreres arquitectòniques no és possible una 
rampa. És una partida oberta. 

Sr.  Riera:  vull  recordar  una  moció  que  es  va  aprovar  relativa  a  un  estudi  del  pla 
d’accessibilitat  dels  edificis  municipals.  No  és  l’únic  edifici  que  requereix  una  inversió 
d’aquestes característiques. Ens hem de plantejar el model a mig i llarg termini. Les partides 
432.62200,  adquisició  d’edificis,  i  432.62201,  adquisició  de  terrenys,  tenen  una  variació 
respecte a l’any passat. 

Sr. Sabater: en principi aspiram a poder liquidar el pressupost de l’any 2004 dintre de l’any 
2005. Les partides que no s’han gastat dintre de l’any 2004 es podran  incorporar dintre de 
l’any 2005. No es  va  fer  cap  tipus d’adquisició  de  terrenys dintre de  l’any 2004. Enguany 
s’ha habilitat partida per a  l’adquisició de terrenys. Quant a adquisició d’edificis es basa en 
l’adquisició de l’edifici de Santa Caterina Thomàs. 

Sr. Riera: la partida 452.14100, retribucions de personal, és una partida nova? 

Sr. Sabater: d’entrada és el personal dels cursos de natació i escola d’estiu. 

Sr. Riera: la partida 451.48900, subvencions culturals, baixa respecte a l’any passat. 

Sr. Sabater: sí, ha baixat. 

Sr. Riera: les entitats culturals de Bunyola, demanaren menys l’any passat? 

Sr. Mateu Balle: s’ha parlat amb  les entitats perquè puguin saber a principi de curs amb el 
que compten. Hi ha hagut merma.
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Sr. Riera: l’Agenda Local 21, amb 18 mil euros. Quin és l’objecte? 

Sr. Sabater: despeses de gestió que pugui ocasionar l’Agenda Local 21. 

Sr. Riera: es pot pagar personal? 

Sr. Sabater: jo entenc que no. Sí que es pot contractar empresa externa o fer un contracte de 
serveis. 

Sr.  Riera:  la  partida  6.22703,  material  subministres  i  altres,  treballs  realitzats  per  altres 
empreses? 

Sr. Sabater: feines tècniques realitzades per altres empreses. 

Sr. Riera: per què s’incrementa tant? 

Sr. Sabater: tenim un percentatge elevat, són bastant realistes. 

Sr. Riera: respecte de Palmanyola crec que estaria be, tema prou important perquè fos objecte 
de  la Comissió  de Relacions  Institucionals,  més  enllà  de  la  darrera  que  tenguerem  que  hi 
havia un punt de l’ordre del dia: Pressupost de Palmanyola. Per a poder posar damunt la taula 
les necessitats, i la realitat del Pressupost. No ens ha de fer por convocarla, que s’estudiàs la 
possibilitat de fer una convocatòria per a parlar de les necessitats de Palmanyola, de quina és 
la realitat de què parlam, poder compartirla i posar enmig. 

Sr.  Sabater:  cada  institució  fa  els  seus  pressuposts.  Cada  institució  és  responsable  i  té  les 
seves competències. No s’ha de sentir menyspreada per no tenir una reunió oficial. Es podria 
cridar a molta de gent per a fer aquest tipus de reunions. 

Sr. Riera: hi ha un fet diferencial: l’Ajuntament de Bunyola és l’únic municipi a Balears que 
té una Entitat Local Menor. Hi pot haver una reunió, un punt d’equilibri.  És una qüestió de 
model, de concepció i sobretot de voluntat. Trobam que estaria be poderne parlar dintre de 
l’espai de  la comissió  interinstitucional. Pel que  fa al  tema de personal,  nosaltres valoram 
positivament determinades línies d’actuació que es poden deduir d’aquesta plantilla: tema del 
cos de policia,  tema de  la  funcionarització,  tema de  l’Interventor. N’hi  ha d’altres que  ens 
generen  dubtes.  Pensam  que  determinats  serveis  són  susceptibles  d’una  gestió  indirecta: 
serveis de manteniment  i d’obra. Seria més eficient un servei contractat externament que és 
el  que  s’està  donant  a  molts  municipis,  independentment  del  color  polític.  Un  servei  de 
manteniment, d’obra, pot ser contractat per a donar resposta més enllà d’un horari de jornada 
laboral, d’hores extraordinàries, de baixes  i  altes. S’hauria de tenir en compte quins són els 
costos d’aquest model de gestió directe dins aquests tipus de serveis. Consideram que hi ha 
serveis  mal  dotats  des  del  punt  de  vista  de  plantilla:  el  suport  a  Secretaria,  i  el  suport  a 
Urbanisme. És un punt  feble el  fet que  l’Ajuntament de Bunyola a una  àrea de gestió  tant 
important com és Urbanisme no  tengui un  suport  tècnic que permeti agilitzar  la  tramitació 
dels expedients. La concessió de llicències és una font d’ingressos important. L’any passat hi 
havia una plaça de Tècnic Adjunt  i enguany es  lleva, quant de la  informació que tenim ens 
consta que hi ha un colapse en els expedients a haver de treure.  El mateix diríem de l’àrea de 
Secretaria,  la impressió que tenim és que necessita més suport, per a poder donar resposta a
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les necessitats més tècniques, i no únicament una feina de seguiment, amb tot el meu respecte 
crec  que  és  una  feina  que  no  ha  de  fer:  passar  actes.  Pensam  que  són  dues  àrees  molt 
sensibles  i  molt  crítiques,  àrees  d’atenció  directa  al  ciutadà,  de  seguretat  jurídica  que  ens 
dóna tranquil∙litat a tots. Supòs que amb l’Interventor es notarà. Notam a faltar aquest suport 
tècnic i administratiu. 

Sra.  Batlessa:  a  l’àrea  de  Secretaria  ha  començat  aquest  suport.  A  l’àrea  d’Urbanisme  la 
resposta és molt més ràpida en aquests moments. 

Sr. Sabater: per a determinats serveis, com a manteniment,  s’haurà de plantejar disminuir el 
capítol 1. Així com s’ha plantejat a altres administracions, a mig termini s’haurà de plantejar. 
Crec que ara mateix i per a certs serveis la cosa no està madura. 

Sra.  Batlessa:  respecte  a  Palmanyola,  les  competències  que  ara  mateix  no  té  assolides 
evidentment és l’Ajuntament el que se’n fa càrrec. A cada Regidoria hi ha la seva partida que 
haurà de compartir tant per Bunyola com per Palmanyola. 

Sr. Riera: tots els Regidors saben les necessitats de Palmanyola? 

Sra. Batlessa: a poc a poc, les van sabent. 

Sr. Riera: tenc la impressió que no. 

Sra. Batlessa: algunes Regidories més que altres. 

Sr. Riera: tenim un instrument i no ens hem d’assustar d’utilitzarlo. 

Sr. Sastre: que vostè digui que els pressupost per a gastos corrents de l’ELM, un 2% i va que 
“xuta” és una burla. No té ni cap ni peus. Els gastos de manteniment s’incrementen de cada 
vegada. La instal∙lació elèctrica de l’enllumenat públic és del més precari que hi ha. Sí o no, 
Sr. Ibáñez? 

Sr. Ibáñez: sí. 

Sr. Sastre: hi ha instruments als quadres que alimenten, fusibles, de l’any catapum. Les bases 
estan  fotudes,    fan  mal  contacte.  El  vent  va  tomar  una  farola  al  Carrer  de  les  Roses.  Les 
faroles  que  tenen  trentavuit  anys  estan  podrides.    Tots  els  zòcals  estan  rovellats,  el 
pressupost de reparació és de tres milions i mig de pessetes. Els carrers de Palmanyola estan 
sense  normalitzar  lingüísticament.  Les  zones  verdes  tenen  una  superfície  de  108.000  m2. 
Hauríem de comprar un tractor. Els problemes de clavegueram. 

Sra. Batlessa: clavegueram, multiplicau a Bunyola. 

Sr. Sastre: vosaltres vos posau les partides. El punt verd és un punt negre, cada contenidor 
barca per a retirar  tot el que es deixa ens costa 150 euros. Ara tenim una  furgoneta Nissan 
que enguany no passarà la revisió. Un 2% és una humiliació i una burla. L’article 137 de la 
llei d’Hisendes Locals parla de dues Hisendes. D’aquesta manera no anem.
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Sr. Sabater:  quan he dit un 2% no he dit va que “xuta”. No és una burla. Tots els problemes 
que  acaba  de  relacionarme  nosaltres  també  els  hem  tenguts.  Vostè  sap  que  són  faves 
comptades, en cap moment he intentat fer un chiste. 

Sr. Ibáñez: a Palmanyola, l’increment d’aportació per obres? 

Sr. Sabater: l’increment és d’un 50%, de 45 ó 50 mil euros passa a 75.000 euros. La partida 
del POS és tant i punt. 

Sra. Munar: els gastos corrents són els mateixos o més cada any. No s’ha pujat ni l’IPC dels 
gastos corrents. 

Sr. Ibáñez: encara que pujàssim l’aportació per obres un 300% per cent, els gasto corrent de 
l’Entitat Local Menor  continuaria  essent  el mateix.    Jo  he  estat  dos  anys  a  l’Entitat Local 
Menor,  i et puc garantir que ho vaig passar més malament que tu, Paco. Quan jo vaig arribar 
a  l’Entitat  Local Menor  els  jardiners  feien  feina  amb  els  seus  cotxes  particulars,  amb  les 
seves eines particulars. Nosaltres no teníem Nissan. Crec que el pressupost de l’Entitat Local 
Menor  s’ha  multiplicat  per  quatre.  Has  de  reconèixer  l’esforç  de  l’Ajuntament.  No  basta. 
L’enllumenat  públic  de  Palmanyola  és  vergonyós,  les  indicacions  dels  carrers  són  de 
vergonya,  l’estat  de  les  zones  verdes  és  de  Jutjat  de  Guàrdia,  l’asfaltat  fa  pena,  la  xarxa 
d’aigua és vergonyosa i no sé si compleix les normatives sanitàries bàsiques.  El que passa és 
que  si  feim  el  pressupost  pel  número  d’habitants,  a  Palmanyola  correspon  la  meitat  del 
pressupost de Bunyola,  arruïnaríem el municipi. 

Sr. Mateu Roig:  referent  a  la  gestió  indirecta  de  determinats  serveis  no  crec  que  haguem 
d’esperar  temps  a  plantejarnosla.    Està  més  que  demostrada  la  necessitat.  Referent  a 
Palmanyola, està  justificada aquesta Comissió de Relacions  Institucionals.   Haver d’anar  a 
discutir  si  el  clavegueram,  si  l’aigua,  està  documentat  les  necessitats  i  el  pressupost  de 
l’ELM, el que han presentat. Que Palmanyola és una  institució que té llibertat per a fer els 
pressuposts, faltaria altra, que no pogués dir a quines partides i a quines obres ha de destinar 
els  ingressos  que  té.  Ara  be,  l’ELM  no  té  ingressos  propis,  depèn  dels  ingressos  que  li 
transfereix  sobretot  l’Ajuntament  de  Bunyola.  Nosaltres  reclamam  que  l’Ajuntament  de 
Bunyola  a  l’hora  de determinar  els  ingressos,  es  reuneixi  amb  l’ELM per  a  veure  de  totes 
aquestes  necessitats  què  és  el  que  es  pot  enviar,  què  són  les  coses  prioritàries  i  establir 
aquesta partida que  se  li  ha de  transferir. L’ELM, a aquest esborrany de pressupost, no ha 
pressupostat  res  que  no  sigui  competència  seva.  No  té  competències  d’aigua  potable  i  no 
pressuposta res per l’aigua, no té competències de policia i no pressuposta res de policia, no 
té  competències  de  recollida  de  fems  i  no  pressuposta  res  de  recollida  de  fems.  Són 
competències de l’Ajuntament que ha d’atendre als ciutadans de Palmanyola, com qualsevol 
ciutadà  sigui  del  nucli  que  sigui. La partida  per  a  transferències  corrents  que  està  prevista 
aprovar al pressupost de 2005  és inferior a la que es va pressupostar l’any passat. No estam 
fent feina amb les mateixos números. Partida 468, transferències a entitats locals, entitat local 
menor:  262.955  euros;  i  al  pressupost  de  l’any  passat:  279.979  euros.  És  superior  o  és 
inferior al de l’any passat? No ha incrementat un 2%. Vostè diu que ha incrementat un tant 
per cent respecte a l’any passat, les transferències per a despeses corrents de l’ELM no s’ha 
incrementat aquest 2% que vostè diu. Han disminuït. Altra cosa són obres, la partida prevista 
no  s’ha  incrementat  un  50%  respecte  a  l’any  passat.  L’any  passat  es  varen  enviar  51.593 
euros i enguany 75.248 euros. Si feim la diferència veim que les transferències amb els dos 
conceptes respecte a l’any passat, s’envien 6.000 euros més a Palmanyola que  l’any passat.
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Anem  a  veure,  evidentment  si  llevam  les  2  milions  doscents  mil  euros  del  Polisportiu, 
l’increment que ha tengut el pressupost de l’Ajuntament de Bunyola respecte a l’any passat. 
Això  és  una  burla,  això  és  de  vergonya.  El  dia  que  volgueu  parlar  de  les  partides  que 
s’enviaven als exercicis anteriors en podeu parlar, però amb la documentació damunt la taula. 
Podem  fer  una  reunió monogràfica  per  això,  i  veureu  com qualque  pressupost  de  qualque 
exercici, qui és que l’ha votat a favor i qui és que l’ha votat en contra. Hi ha algun pressupost 
que  s’ha  aprovat  amb  els  vots  a  favor  de  l’oposició,  i  amb  el  vot  en  contra  de  l’equip  de 
govern. Altres vegades es prorrogaven. Les transferències eren les mateixes que a l’exercici 
anterior, que havien estat aprovades pels grups que estaven a  l’oposició  i no per  l’equip de 
govern. Els  tres grups que ara estan a  l’equip de govern, PSM, PSOE  i EI, quan estaven  a 
l’oposició  feien  el  possible  perquè  allà  baix  s’enviassin  menys  doblers.  I  ara  que  estan  a 
l’equip de govern, fan tot el possible perquè allà s’enviïn menys doblers. 

Sr. Sabater: el pressupost es va aprovar amb el vot a favor de l’oposició a desembre de l’any 
1999. La partida global que es destina a l’Entitat Local Menor de Palmanyola és  la mateixa 
de l’any passat,  la global;  i pel que fa referència a serveis comuns o transferències comuns, 
un pic deduïda la partida d’obres, la resta s’ha incrementat un 2%. 

Sr. Mateu Roig: per què s’ha disminuït? Quins criteris  s’han seguit? L’any passat hi  havia 
279.000 euros a la partida 468 de transferències corrents. Aquí vos han aportat documentació 
de  quines  són  les  necessitats.  S’ha  passat  a  262.000  a  l’esborrany  d’enguany.  Per  què  a 
disminuït aquesta partida? Quin criteri ha seguit per a fer això? No em parli de les obres. La 
partida de funcionament, de gastos corrents, que són les necessitats peremptòries de l’Entitat 
Local Menor, ha disminuït. 

Sr. Sabater:  l’Entitat Local Menor com  l’Ajuntament de Bunyola és competent per a  fer  el 
pressupost,  i  distribuir  els  seus  propis  doblers.  L’Entitat  Local  Menor  ha  incrementat 
pràcticament  un  50%  el  seu  pressupost  d’obres.  Si  llevam  la  partida  del  Polisportiu  a 
l’Ajuntament de Bunyola, el seu percentatge d’inversió és inferior al de 2004. 

Sr. Mateu Roig: s’ha disminuït la partida de gastos corrents sense cap criteri, la partida amb 
la que es paga  el personal  i  tot el manteniment de  les competències que  té,  s’ha disminuït 
sense cap justificació ni una. I no ens diu qui ha dit que possassin aquesta partida. 

Sra. Munar: és el “colmo de los colmos”: davallar els gastos corrents perquè augmenten les 
inversions. Què és que no té que menjar Palmanyola? 

Sra. Batlessa: qualque intervenció més? No? Au idó, gràcies. 

Sra. Munar: ja ho tenim arreglat. 

Secretari: no es vota res? 

Sra. Batlessa: votam? 

Sra. Munar: no, s’ha acabat la sessió. 

Sra. Batlessa: he dit: qualque cosa més? Vos asseieu, per favor i votarem?



AJUNTAMENT DE BUNYOLA 
(ILLES BALEARS) 

 
Sa Plaça, 4  07110 Bunyola 

Telf. 971.61.30.07  Fax 971.61.52.27 

29 

Sra. Munar: has tancat la sessió. 

Sra. Batlessa: idó reobro la sessió. Per favor, la reobro, vos voleu seure? 

Sra. Munar: ilegalmente. 

Sra. Batlessa: vos voleu seure, per favor? Vos voleu seure, per favor? 

Sr. Mateu Roig: vostè ha donat per acabada la sessió. 

Sra. Batlessa: m’he equivocat, Miquel. Vos voleu seure per favor? Continuam idó. 

Secretari: esperau. 

Sra.  Batlessa:  he  dit  que  m’he  equivocat,  Miquel,  si  no  es  poden  equivocar!  És  que  és 
increïble. 

En aquest moment,  essent  les 22,06 hores,  abandonen  la Sala els Srs. Miquel Mateu Roig, 
Francisco  Sastre  Vera,  Cristina  Munar  Prats,  Ruben  de  Enrique  Llull  i  Gabriel  Batle 
Quetglas. 

Sr. Mateu Balle: com queda això? 

Sra. Batlessa: podem votar? 

Secretari: no sé com es pot acabar una sessió si no votam. 

Sra. Batlessa: idó, per favor. M’he equivocat. 

Secretari: a posta t’he demanat  a veure si votàvem o no. 

Sra. Batlessa: idó per favor, votam. Podem votar? 

Secretari: fer el que trobis. Jo trob que no es pot aixecar la sessió d‘aquesta manera. Trob que 
no es pot aixecar la sessió si tu vols dur a votació un tema. 

Sra. Batlessa: clar que sí, però és legal que ara ho duguem a votació? 

Secretari: haurem de justificar que t’has equivocat, i que ells se’n han anat i tu els has dit que 
no se’n anassin. 

Sra. Batlessa: idó m’he equivocat. Deman disculpes. 

Sr. Riera: jo les accepto. 

Sra.  Batlessa:  gràcies.  M’he  equivocat  i  deman  disculpes.  Passam  a  votació  aquests 
pressuposts.
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Es  sotmet  a  votació  la  proposta  d’aprovació  inicial  del  Pressupost  General  i  Plantilla  de 
Personal per a l’exercici de 2005, així com de les corresponents Bases d’Execució, i s’obté el 
següent resultat: 

Vots a favor: 6, de la Sra. Batlessa i Sr. Martorell (EI), Srs. Negre i Sabater (PSIBPSOE) i 
Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 2, del Sr. Ibáñez (EI), i Sr. Riera (UM). 

Per tant, la proposta es informada favorablement. 

Sra. Batlessa: tenc dues esmenes, una del Sr. Sabater i una altra del. Sr. Ibáñez. Pas a 
llegir la primera: 

D. Pere J. Sabater Gamundí, portaveu del Grup Municipal Socialista a l’Ajuntament de 
Bunyola, en representació del mateix  i en virtut de l’establert al RD 2568/86, de 28 de 
novembre, pel que s’aprova el Reglament d’Organització i funcionament i Règim Jurídic 
de les Entitats Locals, com millor correspongui, presenten a consideració del Plenari de 
l’Ajuntament de Bunyola la següent 

ESMENA  al  dictamen  de  la  Comissió  Especial  de  Comptes  relatiu  als 
Pressuposts Generals de l’Ajuntament de Bunyola per l’exercici 2005: 

MOTIVACIÓ: 
Dintre de l’apartat de Despeses i dintre del Grup de Funció 6, de Regulació Econòmica 
de Caràcter General, com a subfunció 6.1.1 i subclassificació econòmica 227.03 figura 
baix el concepte “Material subministres i altres. Treballs realitzats per altres empreses” 
una  dotació  pressupostària  de  157.530,  53€  Aquesta  dotació,  i  tal  com  va  quedar 
palesa en el debat de la C E de Comptes, és formulada per cobrir l’apartat –tal com diu 
el lliteral del concepte els treballs realitzats per altres empreses, i englobats dintre del 
concepte  econòmic  227,  i  per  tal  de  cobrir  les  necessitats  de  diferents  àmbits  de 
l’Ajuntament. 
Vist que el Grup de Funció 6 es refereix a la Regulació Econòmica de caràcter general 
seria tècnicament erroni imputar a aquests grup la totalitat dels recursos dels diferents 
àmbits quedant desfassats altres grups funcionals. 

És per això que es proposa: 

Desglosar  la  partida  227.03  del  Grup  de  Funció  6.1  per  import  de  157.530,53€  en 
quatre partides a englobar dintre dels Grups de Funció 3.2, 4.3, 4.5 i 6.1 de la següent: 

GRUP FUNCIÓ 3. SEGURETAT, PROTECCIÓ I PROMOCIÓ 
Grup 3. Funció 3.2 – Promoció Social – Subfunció 3.2.3 
Concepte 227. Subcioncepte 227.04 “Material Subministres  i altres. Treballs  realitzats 
per altres empreses” Dotació: 5.000,00€ 

GRUP FUNCIÓ 4. PRODUCCIÓ DE BÉNS PÚBLICS DE CARÀCTER SOCIAL 
Grup 4. Funció 4.3  – Vivenda i urbanisme – Subfunció 4.3.2
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Concepte 227. Subcioncepte 227.04 “Material Subministres  i altres. Treballs  realitzats 
per altres empreses” Dotació: 82.142,38€ 

GRUP FUNCIÓ 4. PRODUCCIÓ DE BÉNS PÚBLICS DE CARÀCTER SOCIAL 
Grup 4. Funció 4.5  – Cultura i Esports – Subfunció 4.5.1 
Concepte 227. Subcioncepte 227.04 “Material Subministres  i altres. Treballs  realitzats 
per altres empreses” Dotació: 5.000,00€ 

GRUP FUNCIÓ 6. REGULACIÓ ECONÒMICA DE CARÀCTER GENERAL 
Grup 6. Funció 6.1  – Regulació econòmica – Subfunció 6.1.1 
Concepte 227. Subcioncepte 227.03 “Material Subministres  i altres. Treballs  realitzats 
per altres empreses” Dotació: 65.388,15€ 

Aquesta modificació no afecta als imports globals de les dotacions econòmiques ni a la 
classificació econòmica del pressuposts  i  sí a  la  funcional, quedant els grups 3, 4  i 6 
amb les següents dotacions: 

GRUP FUNCIÓ 3:  377.457,79€ 
GRUP FUNCIÓ 4:  1.795.774,00€ 
GRUP FUNCIÓ 6:  65.388.15€ 

Sr. Sabater: és una esmena de caràcter tècnic. Als pressuposts anteriors hi havia una 
partida tècnicament equivocada. A aquest pressupost es va incrementar; funcionalment 
parlant,  la  partida  estava  mal  aplicada.  Es  tracta  de  desglossar  el  mateix  concepte 
entre els diferents grups de funció. 

Sr. Mateu Roig: aquesta esmena està presentada pel regidor responsable de presentar 
el Pressupost i crec que això no és el marc on s’ha de discutir aquesta esmena. No és 
una modificació  concreta  sinó  que  són moltes  partides  les  que  es  veuen afectades  i 
això demostra que el Pressupost que va presentar a la Comissió Especial de Comptes 
no eren definitius. Crec que hi ha altres vies per fer rectificacions al Pressupost per part 
de  l’Equip de Govern, que  té la potestat de poder convocar les Comissions Especials 
de  Comptes  que  facin  falta    per  poder  estudiar,  i  debatre  el  Pressupost.  Aquestes 
modificacions que argumenta aquí ja existien abans de la presentació dels Pressupost 
a  la  Comissió  Especial  de  Comptes,  amb  la  qual  cosa  crec  que  s’haguessin  pogut 
incorporar  i  sinó  convocar  una  Comissió  Especial  de  Comptes  per  discutir  aquestes 
modificacions de les partides. 

Sr. Sabater: aquesta esmena la presenta un grup municipal legalment constituït. 

Sr. Mateu Roig: evidentment la presenta un grup municipal i té tot el dret a presentarla, 
i  es  dóna  la  casualitat  de  què  aquest  grup  municipal  legalment  constituït  té  la 
responsabilitat  de  presentar  a  aquesta  Corporació  els  pressuposts.  I  va  presentar  a 
aquesta Corporació els pressuposts amb aquest error que ara vol esmenar perquè ho 
va presentar malament a la Comissió Especial de Comptes,  i com que és el portaveu 
d’un  grup  municipal  legalment  constituït  i  que  té  la  delegació  de  Batlia  referent  a 
Hisenda i Pressupost, té la potestat de convocar les Comissions Especials de Comptes 
que  facin  falta  per  tal  de  presentar  uns  pressuposts  que,  per  la  seva  part,  siguin 
correctes,  almenys,  i  que  no  s’hagin  d’esmenar  en  el  Plenari.  Les  esmenes  les  pot
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presentar  qualsevol  altre  grup  que  no  té  la  potestat  per  convocar  una  Comissió 
Especial de Comptes. 

Sr. Sabater: aquesta esmena la presenta el grup legalment constituït per l’Ajuntament 
de Bunyola, i no té cap delegació perquè, entre d’altres coses, la legislació actual no ho 
permet. 

Es  sotemt  a  votació  l’esmena  presentada  pel  Sr.  Sabater  com  a  Portaveu  del  Grup 
Municipal Socialista, i s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 8, de la Sra. Batlessa, i Srs. Ibáñez i Martorell (EI), Srs. Sabater i Negre 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM), i Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 

Per tant, l’esmena es aprovada. 

La Sra. Batlessa llegeix l’esmena presentada pel Sr. Josep Ibáñez, com a portaveu del 
grup polític municipal Entesa d’Independents: 

EXPOSA: Que essent convocats per aquesta Batlia a la sessió ordinària a celebrar pel 
Plenari de l’Ajuntament el propoer dilluns dia 9 de maig de 2005 a les 20,00 hores i en 
relació al punt 3 de l’ordre del dia “Proposta de la Comissió Especial de Comptes sobre 
Pressupost General i Plantilla de Personal per l’any 2005”, vist l’Art. 97 del ROF i RJEL 
presenta la següent esmena: 

MODIFICAR LES SEGÜENTS PARTIDES DEL CAPÍTOL DE DESPESES: 

  Capítol 9. Partida 9.1.1. Transferència 468.00 Transferències a Entitats Locals. 
Entitat Local Menor que enlloc de  la partida 262.955’91 €  la nova partida sigui 
282.955’91 € 

  Capítol  4.  Partida  4.3.2.  Transferència  620.01  Inversió  nova  infrastructura  i 
béns. Adquisició de terrenys que enlloc de la partida 30.050’60,  la nova partida 
sigui 10.050’60 € 

Sr.  Ibáñez: aquesta esmena és per mantenir el capítol de despeses dels pressuposts 
de l’any anterior, per part de l’ELM. 

Sr. Mateu Roig: veig que hi ha  tres esmenes que  fan referència a  la mateixa partida. 
Deman que, abans de passar a votació, es llegeixin les esmenes que s’han presentat 
per part dels grups del PP i UM perquè fan referència a les mateixes partides. 

Sra. Batlessa: no veig que l’esmena del Sr. Riera faci referència a aquestes partides. 

Sr. Mateu Roig: la d’UM fa referència a la 468 de transferències de l’ELM. I la del PP fa 
referència a les partides 468 de l’ELM. Per tant, d’aquí pot sortir una esmena conjunta.
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La  Sra.  Batlessa  llegeix  l’esmena  presentada  pel  Sr.  Guillem  Riera  Colom,  com  a 
portaveu del grup polític municipal Unió Mallorquina: 

Guillem Riera Colom,  regidorportaveu del  grup municipal Unió Mallorquina,  i  d’acord 
amb el que preveu l’Art. 97 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, reglament 
d’organització,  funcionament  i  règim  jurídic  de  les  Entitats  Locals,  presenta  per  a  la 
seva  discussió  i  aprovació  les  següents  esmenes  a  la  proposta  d’aprovació  de 
pressupost general i plantilla de personal per a l’any 2005. 

ESMENA 1 

Reduir en 18.000 € la partida del grup 4 funció 4.5 concepte 489 subconcepte 489.02 
amb descriptor Transferències a famílies i  institucions benèfiques. Festival de Música  i 
incrementar  en  18.000  €  la  partida  del  grup  9  funció  9.1  concepte  468  subconcepte 
468.00 amb descriptor Transferències a Entitats Locals. Entitat Local Menor. 

ESMENA 2 

Suprimir  la creació d’una plaça d’oficial 2a picapedrer, d’una plaça d’oficial primera de 
manteniment  i d’una plaça de netejadora,  i dotar pressupostàriament  la creació d’una 
plaça en plantilla d’auxiliar administratiu adjunta a secretaria, d’una plaça de tècnic de 
grau mitjà de suport a urbanisme i medi ambient, i d’una plaça de treballador/a familiar 
de suport a les persones depenents. 

Sr. Mateu Balle: el PP també té una esmena que afecta a l’ELM. Jo esperaria a  tenir 
totes tres llegides. 

La  Sra.  Batlessa  llegeix  l’esmena  presentada  pel  Sr.  Miquel  Mateu  Roig,  com  a 
portaveu del grup polític municipal PP: 

D.  MIGUEL  MATEU  ROIG,  Portaveu  del  Grup  Municipal  del  Partit  Popular  de 
l’Ajuntament de Bunyola, d’acord amb l’Art. 97.5 del “REIAL DECRET 2568/1986” de 28 
de novembre, i en relació al punt de l’ordre del dia del Plenari originari de 9 de maig de 
2005  “Proposta  de  la  Comissió  Especial  de  Comptes  sobre  pressupost  general  i 
plantilla de personal per a l’any 2005”, presenta al Plenari la següent: 

ESMENA: 

. Vist que, en data 7 de març de 2005, registre d’entrada núm. 624, el Sr. Batle Pedani 
de l’Entitat Local Menor de Palmanyola va presentar un escrit dirigit a la Sra. Batlessa 
sol∙licitant es convoqués una reunió de la Comissió Especial de Relacions Institucionals 
i al mateix temps adjuntava un esborrany del pressupost i un informe de les necessitats 
per a l’exercici 2005. 

. Vist que, a l’hora de determinar les partides de transferències econòmiques a l’ELM 
per  l’exercici  del  2005,  no  s’han  tengut  en  compte,  ni  l’esborrany  del  pressupost  ni 
l’informe de necessitats  remès  per  l’ELM,  ja  que,  segons aquests,  les necessitats  de 
l’ELM, són:
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CAPÍTOL IV. TRANSFERÈNCIES CORRENTS. 
46200  Aportació Ajuntament de Bunyola.  542.104,07 Euros 
CAPÍTOL VII. TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL. 
76210  Aportació Aj. De Bunyola  4ª fase Dalias.  40.000,00 Euros 
76210  Aportació Aj. De Bunyola pluvials 4ª fase.  31.135,72 Euros 

I que als pressuposts presentats només hi consten dues partides a transferir a l’ELM: 

Grup de funció 4 
Vivenda i urbanisme. 

468.00 Transferències a ELM Obres  75.248,67 Euros 
Grup de funció 8 
Transferències a Administracions Públiques. 

468.00 Transferències a Entitats Locals. ELM  262.955,91 Euros 

. Vist que la partida del pressupost de l’Ajuntament de Bunyola de l’exercici 2004: Grup 
de  funció  8.  Transferències  a  Administracions  Públiques.  468.00  Transferències  a 
Entitats Locals. ELM 279.979,76 Euros, era superior a la proposada per l’exercici 2005. 

Per  tot  l’exposat  abans,  propòs,  que  es modifiquin  les  partides  referents  a  les 
transferències a l’ELM de Palmanyola amb els següents imports: 

Grup de funció 4 
Vivenda i urbanisme. 

468.00 Transferències a ELM Obres.  71.135,72 Euros 
Grup de funció 8 
Transferències a Administracions Públiques. 

468.00 Transferències a Entitats Locals ELM  542.104,07 Euros 

Sr. Mateu Roig: crec que les esmenes d’UM i EI van a modificar les mateixes partides 
que  són  les  transferències  de  l’ELM,  tant  d’obres  com de despeses  corrents,  perquè 
s’ha  dit  que  en  els  pressuposts  que  s’han  presentat  la  transferència  per  despeses 
corrents disminueix respecte a la de l’any passat en un 5% que són uns 17.000 €. Crec 
que les dues van encaminades a que s’incrementin aquestes dues partides. No sé en 
base  a  quina documentació  han  fet  les  quantitats  que  han presentat. Respecte  a  les 
transferències,  la  partida  que  està  en  els  pressuposts  que  ha  presentat  l’Equip  de 
Govern disminueix en 17.000 i si aprovàssim  l’esmena d’UM, augmentaria en 18.000. 
Aquesta partida quedaria incrementada respecte a la de l’any passat només en 1.000 
€;  és  una  quantitat  insignificant,  quan  a  l’Ajuntament  de  Bunyola,  els  capítols  1  i  2 
s’incrementen un 25%. No sé quins criteris han agafat per posar aquestes quantitats. Sí 
que diré els criteris que ha usat el meu grup: són les quantitats que es varen sol∙licitar 
des de l’ELM i es bassa en l’informe de necessitats, deutes que realment existeixen i 
quantitats  per  fer  front  a  les  competències  que  té  l’ELM.  Hi  ha  una  proposta  de 
pressupost  de  l’ELM  registrada  d’entrada.  I  en  cap moment  aquest  informe  i  aquest 
pressupost  s’han  pogut  debatre  a  una Comissió  a  l’Ajuntament.  A  aquesta  Comissió 
Especial  de  Comptes  que  vàrem  fer,  on  virtualment  es  va  dictaminar,  aquesta 
documentació  no  hi  era.  Ningú  ha  desmentit  aquest  informe.  Pens  que  les  obres 
disminueix la partida respecte a allò que hi ha pressupostat. Quan es va confeccionar el 
pressupost, es va fer en base a allò que estava pressupostat i l’ELM ho ha adjudicat i



AJUNTAMENT DE BUNYOLA 
(ILLES BALEARS) 

 
Sa Plaça, 4  07110 Bunyola 

Telf. 971.61.30.07  Fax 971.61.52.27 

35 

ho ha posat en base a la quantitat que estava adjudicada, per tant, realment són 71.000 
€.  Són  quantitats  que  estan  argumentades  amb  documentació  que  consta  dins 
l’expedient. Deman l’increment d’un percentatge més elevat del que proposen els altres 
dos  grups  a  les  esmenes  referents  a  incrementar  les  transferències  a  l’ELM,  i  que 
s’adhereixin a aquesta esmena que presenta el PP. 

Sr.  Sabater:  agrairíem  una  clarificació  en  relació  a  la  contrapartida  per  a  poder 
augmentar  la 468. No sabem on aniran destinades les aportacions. L’ELM té potestat 
per fer els seus pressuposts. No vendré aquí a fer un debat sobre les competències de 
l’ELM. Tant  l’informe com els pressuposts s’haurien de debatre a  l’òrgan oportú, a  la 
Comissió de Relacions Institucionals. No dubtam ni del pressupost presentat per l’ELM 
ni dels informes. 

Sr. Mateu Roig: la proposta és que l’increment de les partides referents a Palmanyola 
vagi en detriment, que se minvin les partides dels subconceptes 1 i 2, de cada un dels 
grups de funció del pressupost de despeses, la part proporcional. L’ELM, abans de la 
convocatòria  de  la  Comissió  Especial  de  Comptes,  va  presentar  un  informe  de 
necessitats. Aquestes  necessitats  ningú  les ha desmentides. El marc  és  la Comissió 
Especial  de  Comptes.  Encara  que  l’ELM  tengui  competència  per  aprovar  els  seus 
propis pressuposts, l’Ajuntament de Bunyola li ha de transferir els ingressos necessaris 
per  poder  fer  front  a  aquestes  despeses.  L’ELM  ha  de  saber  amb  quina  partida 
d’ingressos ha de partir per poder fer aquest pressupost. L’ELM no té competències per 
a  recaptar  tributs  ni  altres  fonts  d’ingressos  que  no  siguin  les  que  li  transfereix 
l’Ajuntament. L’Ajuntament de Bunyola té l’obligació de tenir la documentació no només 
de les necessitats del propi Ajuntament, sinó també dels organismes que depenen d’ell. 
L’ELM  és  un  organisme  que  depèn  econòmicament  de  l’Ajuntament  de  Bunyola. 
Aquesta  documentació  no  era  dins  l’expedient  de  la  Comissió  Especial  de Comptes, 
malgrat havia estat presentada amb anterioritat. 

Sr. Sabater:  aquesta  documentació,  l’àmbit oportú  per estudiarla era  la  pròpia  Junta 
Veïnal  de  l’ELM.  Les  partides  a  minvar  del  pressupost  de  l’Ajuntament  de  Bunyola 
serien les dels capítols 1 i 2, es refereix a això? 

Sr.  Mateu  Roig:  em  refereixo  als  subconceptes  1  i  2  de  cada  grup  de  funció.  Al 
pressupost  de  l’Ajuntament  de  Bunyola,  al  capítol  1,  es  contempla  incrementar  la 
partida  de  personal.  L’ELM  també  es  pot  plantejar  la  necessitat  d’incrementar  la 
plantilla de personal per poder atendre els serveis. Es  tractaria de  fer un  repartiment 
proporcional. 

Sr. Sabater: a l’Ajuntament de Bunyola, el capítol 1 del pressupost creix un 8,35% Com 
a màxim podríem llevar un 6% del capítol 1. 

Sr. Riera:  reconèixer que hi  havia un dèficit d’aportació. Vist que hi ha millores a  les 
altres dues esmenes, retir aquesta esmena d’UM. 

Sr. Ibáñez: un pressupost de 542.000 € per l’ELM m’atreviria a dir que és curt. Però si 
l’ELM depèn de l’Ajuntament, entenc que l’Ajuntament també depèn d’unes despeses. 
L’increment  del  capítol  1  de despeses de  personal, afecta  a  tot  el municipi.  És difícil 
preveure que l’ELM tengui uns  increments de personal. L’Ajuntament de Bunyola mai
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havia tengut un zelador d’obres. D’ençà que hi ha el zelador d’obres s’ha incrementat la 
feina del misser i de l’arquitecte. Pens que aquestes despeses van en el capítol 1 i es 
una cosa que comprèn tot el municipi. Si incrementam una partida, d’on la llevam? És 
al  capítol  de  despeses  corrents  on  s’ha  d’incrementar  a  l’ELM.  L’únic  increment  de 
personal de l’ELM ha estat dos vocals, que jo sàpiga. Sumant la partida de despeses 
corrents i  la d’inversions,  l’increment  ronda el mateix que el capítol 1 de l’Ajuntament, 
aprox. un 7 ó 8%. Tenint aproximadament els mateixos ingressos de l’any passat dins 
aquest  Ajuntament,  va  incrementant  la  suma  de  despeses  corrents  i  inversions  de 
l’ELM,  crec  que  no  són  mal  pressuposts.  L’Ajuntament  ha  de  tenir  els  ingressos 
suficients per al capítol de despeses i crec que està plenament  justificat el capítol de 
despeses  per  inversions  i  despeses  corrents,  amb un  increment  del  7  ó  8%. Vull  fer 
constar que el deute que té l’ELM en aquests moments el vàrem trobar nosaltres quan 
arribàrem i ho va crear el Sr. Carlos Guardiola Gimeno. És vera que hi ha un augment 
de  les  inversions  i  així  es  reflexa  en  l’augment  de  les  partides  dels  pressuposts  de 
Bunyola. 

Sr. Mateu Roig: el  fet que vostè proposi que s’incrementin  les  transferències a  l’ELM 
només  en  3.000  €  respecte  a  l’any  passat,  no  basta.  La  plantilla  de  l’ELM  es  va 
incrementar l’any passat i tots sabem qui era qui governava els anys passats. Crec que 
vostè era vocal de l’ELM. Què és el que necessita l’ELM per poder fer front al servei? 
Mentre no es demostri el  contrari,  l’informe de  les necessitats  i el pressupost que ha 
presentat l’ELM. 

Sr.  Ibáñez:  estic  totalment  d’acord  amb el Sr. Miquel Mateu quant  a què no basta el 
pressupost  de  l’ELM,  però  vull  que  s’afegeixi  que  el  que  no  basta  és  el  pressupost 
general de Bunyola. 

En aquest moment, essent les 22:05 h., es du a terme un recés. 

Essent les 22:15 h., es reprèn la sessió. 

Sr. Sabater: en relació a la partida 468, l’esmena del PP no es pot acceptar perquè no 
inclou les contrapartides d’on s’han de minvar. La partida i contrapartida de EI es pot 
acceptar. 

Sr. Mateu Roig: el  fet que argumentin que no s’entén a quina partida s’ha d’aplicar la 
diferència en relació a la partida que estava pressupostada i a la resultant de l’esmena, 
crec que és una argumentació per sortir del pas, i que ja els hi va bé per dir que no. La 
proposta és ajustar les partides dels conceptes 1 i 2 de cada un dels grups de funció. El 
subconcepte 1 hauria de minvar un 6% i la resta damunt el subconcepte 2 de cada un 
dels grups de funció en la seva part proporcional. Queda ben clar i és un simple càlcul, 
no necessiten un mes per  ferho. No entenem  l’argumentació perquè queda ben clar 
quines  són  les  partides  que  s’han  de minvar.  L’increment  de  3.000  €  respecte  a  les 
transferències  de  l’any  passat,  no  és  suficient.  Això  vulnera  l’Art.  142  de  la  Llei 
d’Hisendes Locals. Nosaltres ens bassam en l’informe de necessitats de Palmanyola. 

Sr. Sabater: aquesta rebaixa del 6% afectaria a la globalitat de la plantilla de Bunyola. 
La  partida  que  l’Ajuntament  transfereix  a  l’ELM  està  contemplada  en  el  subconcepte 
econòmic  468.  Si  miram  aquest  subconcepte,  veurem  quin  és  l’increment.  Si  miram
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l’increment percentual, veurem en quant incrementa aquest percentatge. 

Sr.  Mateu  Roig:  el  capítol  1  de  personal  afectaria  a  l’increment  de  personal  que 
l’Ajuntament de Bunyola té intenció de fer. Un increment de personal que l’ELM ni tan 
sols  es  podrà  plantejar  si  es  manté  aquest  increment  de  3.000  €.  La  partida  de 
despeses 468 s’ha d’aplicar als capítols 1 i 2 d’ingressos de Palmanyola. 

Es sotmet a votació l’esmena presentada pel Sr. Miquel Mateu Roig, Portaveu del Grup 
Municipal del Partit Popular, i sobté el següent resultat: 

Vots a favor: 6, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP), i del Sr. 
Riera (UM). 
Vots en contra: 7, de la Sra. Batlessa, i Srs. Ibáñez i Martorell (EI), Srs. Sabater i Negre 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 

Per tant, l’esmena es rebutjada. 

Es sotmet a votació l’esmena presentada pel Sr. José Ibáñez Sánchez, com a Potaveu 
del grup Municipal Entesa d’Independents, i s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 7, de la Sra. Batlessa, i Srs. Ibáñez i Martorell (EI), Srs. Sabater i Negre 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 6, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP), i del Sr. 
Riera (UM). 

Per tant, l’esmena es aprovada. 

En aquest moment, la Batlessa procedeix a llegir de nou l’esmena segona presentada 
epl Sr. Guillem Riera Colom del Grup Municipal d’UM, que diu: 

ESMENA 2 

Suprimir  la creació d’una plaça d’oficial 2a picapedrer, d’una plaça d’oficial primera de 
manteniment  i d’una plaça de netejadora,  i dotar pressupostàriament  la creació d’una 
plaça en plantilla d’auxiliar administratiu adjunta a secretaria, d’una plaça de tècnic de 
grau mitjà de suport a urbanisme i medi ambient, i d’una plaça de treballador/a familiar 
de suport a les persones depenents. 

Sr. Riera: aquests tipus de serveis són més susceptibles de contractació externa, que 
no de personal en plantilla. Avui en dia, a l’administració pública, el model que s’està 
seguint  és  el  d’externalitzar  aquests  serveis.  S’assegura més  eficiència  en el  servei, 
365 dies i 24 hores, quan el model d’increment de plantilla és més onerós. Pensam que 
un  auxiliar  administratiu  que,  com  a  mínim,  sigui  capaç  de  passar  les  actes  del 
Secretari, és imprescindible. Un tècnic de grau mitjà a urbanisme, que és una plaça que



AJUNTAMENT DE BUNYOLA 
(ILLES BALEARS) 

 
Sa Plaça, 4  07110 Bunyola 

Telf. 971.61.30.07  Fax 971.61.52.27 

38 

ja hi havia en els pressuposts del 2004 i que seguim sense convocar, pensam que és 
necessari  perquè el  departament  d’urbanisme  va molt  retardat,  hi  ha molts  projectes 
pendents d’informar. Això té una conseqüència directa damunt la seguretat jurídica dels 
ciutadans; el departament d’urbanisme pateix un colapse que es podria minimitzar. De 
cada  vegada  és  més  necessari  que  el  departament  d’urbanisme  tengui  funcions  de 
control  mediambiental.  Això  té  un  valor  afegit,  s’autoalimenta  i  s’autonutreix.  Un 
expedient sancionador pot donar més ingressos a l’Ajuntament. En aquests moments, 
és més necessària una plaça de treballadora familiar que no una de netejadora. 

Sr. Mateu Roig: me pareix bé la proposta d’esmena d’UM. Si  recordau, a la Comissió 
Especial de Comptes ja vaig fer una intervenció en aquest sentit. Alguns increments de 
plantilla  que  es  proposaven  no  ens  pareixien  bé,  per  tant,  ens  adherim  totalment  a 
l’argumentació que ha fet el Sr. Riera i donam suport a aquesta esmena. 

Sr. Sabater:  el meu grup  ja  va manifestar  que  s’hauria  de menester  un  estudi  sobre 
quins serveis serien susceptibles de dur d’una altra banda. D’acord en algunes coses, 
com un auxiliar administratiu més. La plaça de treballadora familiar ja  la vàrem dotar i 
es va cobrir. En relació a la plaça de tècnic de grau mitjà d’urbanisme,  l’any passat la 
vàrem  incorporar als pressuposts  i al  final no es va arribar a cobrir. Ens plantejàvem 
mantenirla, els pressuposts són el que són i és prioritari augmentar altres serveis, com 
una plaça d’interventor. Sabem que a  finals de 2005 Bunyola  tendrà un altre horitzó, 
urbanísticament parlant. En relació a la plaça de netejadora, pens que és necessària. 
Amb els nous immobles que tendrem. En relació a la brigada d’obres i manteniment, és 
necessari aquest augment. En relació a l’augment de plantilla, actualment  la proposta 
és de 6 auxiliars administratius funcionaris i 2 de laborals. Es pot prescindir de la figura 
de tècnic de grau mitjà d’urbanisme, i a canvi crear la plaça d’interventor. 

Sr. Riera: un debat que s’ha de fer és el de no incrementar la plantilla per tota la vida. 
Hi  ha  fórmules  per  no  haver  d’augmentar  la  plantilla,  es  pot  fer  un  contracte  de 
prestació  de  serveis  de  tres  anys.  Després  serà  molt  complicat  reconvertir  les  tres 
places. Difícilment es podrà fer una reducció de plantilla. 

Sr. Sabater:  l’administració pot contractar les places pressupostades i s’ha d’ajustar a 
unes normes. Si repassam la plantilla de personal, hi ha diferents tipus de gestió. Hi ha 
pocs  ajuntaments  com  el  de  Bunyola,  amb  una  plantilla  tan  poc  dimensionada.  La 
plantilla  s’haurà  de  complementar  amb alguna altra  cosa. El meu grup pensa que  la 
plantilla,  tal  com  queda,  no  hipoteca  els  comptes  d’un  municipi  com  Bunyola.  Som 
partidari de rebutjar l’esmena i deixar la plantilla tal com està. 

Sr.  Riera:  hi  ha  mil  administracions  que  ho  estan  fent,  la  filosofia  pretén  evitar  la 
càrrega onerosa del capítol 1. Estic d’acord en què cada vegada hi ha més necessitats. 
És el moment de  fer un catàleg de  llocs de  feina i saber quines són, amb previsió de 
futur, aquestes necessitats que s’incrementaran, quines places han de tenir un caràcter 
funcionari i quines altres poden sortir fora d’aquest catàleg. 

Es  sotmet  a  votació  l’esmena  segona  presentada  pel  Sr.  Guillem  Riera  Colom, 
Portaveu del Grup Municipal d’UM, i s’obté el següent resultat:
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Vots a favor: 6, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP), i del Sr. 
Riera (UM). 
Vots en contra: 7, de la Sra. Batlessa, i Srs. Ibáñez i Martorell (EI), Srs. Sabater i Negre 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 

Per tant, l’esmena es rebutjada. 

Sr. Mateu Roig: s’ha  incorporat a  l’expedient  la documentació que vaig demanar a  la 
Comissió  Informativa  de  14  de  març  de  2005  i  que  vaig  preparar  amb  escrits  amb 
registre d’entrada 1211 i 1212 del 4052005? 

Sra. Batlessa: no, no consta. 

Sr. Mateu Roig: i tenen dret els membres de la Corporació de demanar documentació 
per poder debatre un tema que està a l’ordre del dia? 

Sra. Batlessa: tenen dret. 

Sr. Mateu Roig:  tenen  dret, per  tant,  s’ha  vulnerat aquest  dret  que  tenen per  tenir  la 
documentació, Art.  46.2  de  la  Llei  de Bases de Règim Local  i  Art.  14  i  15  del ROF. 
Deman  que  es  retiri  el  punt  de  l’ordre  del  dia  pendent  d’incorporar  aquesta 
documentació que vaig demanar a la Comissió de dia 14 de març i, vist que no es va 
presentar, ho vaig tornar a enviar per escrit dia 4 de maig. És una documentació que 
serveix  per  a  poder  debatre  els  pressuposts  i  els  regidors  tenim  el  dret  de  tenir  la 
documentació  i  la  informació que necessitam  i que hem sol∙licitat  reiterades vegades. 
En base a això demanaria que es retiràs. 

Sra. Batlessa: el dret és innegable, hi ha coses que es poden aconseguir i d’altres que 
no, i vostè sap positivament que el que va demanar no se li podia concedir; sap que en 
aquest  moment,  segons  quins  certificats,  no  se  li  poden  expedir,  però  tot  i  això  ho 
demana. Ben  igual que ara ha votat suprimir algunes places,  tot  i  sabent que aquest 
Ajuntament està necessitat de recursos humans com una de les necessitats bàsiques 
que  té per poder, entre d’altres,  contestar a  les seves demandes. Tot  i que mantenc 
que té tot el seu dret, li deman que sigui coherent amb les seves sol∙licituds,  i n’hi ha 
que sap perfectament que no es podien contestar. 

Sr. Mateu Roig: discrep totalment del que ha dit. El fet de què no s’ens pugui contestar 
no és vera,  i així queda demostrat amb  la  intervenció que va  fer el Sr. Sabater  i que 
consta en acta què s’ha empleat la documentació referent a l’exercici de l’any passat. 
El que demanat eren justificants d’aquestes partides d’ingressos que el Sr. Sabater va 
dir  que  anirien  plegats  referent  a  l’any  passat.  Aquí  consta  en  acta:  En  relació  als 
ingressos  s’ha  procurat  esser  prudent,  s’han  calculat  bàsicament  amb  els  ingressos 
que s’han plasmat durant  l’exercici de 2004 pujats un 2%. L’únic que he demanat són 
aquests  documents  certificats  o  bé  la  documentació  que  ha  servit  de  base  per  a 
l’elaboració de l’esborrany del pressupost. Si no me la pot enviar és perquè no està a 
dins l’Ajuntament, i si no està a dins l’Ajuntament, llavors, quina documentació ha servit 
de base al Sr. Sabater per  fer el pressupost d’ingressos de l’any 2005? I en relació a 
les despeses, hi ha una memòria de l’informe fet pel Sr. Sabater, on diu que per a les
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despeses s’han mirat les  resolucions compromeses de despeses d’altres organismes, 
que és el que jo deman. És a dir, que si aquí hi ha una partida per destinar a una obra 
del  Pla  d’Obres  i  Serveis,  aquí  tenim  un  document  on  l’organisme  que  fa  aquesta 
convocatòria del Pla d’Obres  i Serveis,  resol concedir una subvenció de  l’Ajuntament 
per  aquest  exercici  i  per  a  aquesta  obra.  Això  és  el  he  demanat  i  no me  digui  que 
deman l’impossible, perquè el que deman és totalment coherent i l’Ajuntament m’ho pot 
facilitar. Si no m’ho han facilitat és perquè ja ens tenen acostumats a què ens neguen 
sistemàticament l’accés a la documentació i a la informació. Reiter el dret que tenim els 
regidors de tenir la documentació i informació que ens fa falta per a debatre els temes 
que van a Plenari. 

Sr. Sabater: quan el Sr. Mateu va demanar la documentació, crec recordar que li vaig 
dir: “la documentació és aquí dalt”, i el Sr. Mateu va dir que no l’interessava si li podíem 
donar sinó que volia un certificat del Secretari.  I el Secretari, crec recordar que va dir 
que ell no podia certificar coses que no es poden certificar. Tota la documentació està a 
la seva disposició dintre l’Ajuntament. 

Sr. Mateu Roig:  va  equivocat,  Sr.  Sabater.  Jo  vaig  dir  que  no  volia  papers  banyats. 
Vostè sap que se m’ha enviat aquí documentació que jo vaig sol∙licitar on no constava 
el que era. Era un paper banyat que no servia per res. Vaig demanar que m’enviassin 
documentació que justificàs una resolució del Consell Insular de Mallorca d’aprovar un 
Pla d’Obres i Serveis amb una partida de l’Ajuntament, això no és un paper banyat com 
el que me mostra vostè. Ens tenen acostumats a enviarnos papers banyats. De totes 
maneres,  la documentació ha d’estar a dins l’expedient en el moment en que es  fa la 
convocatòria, no és així Sr. Secretari? 

Secretari: sí. 

Sr. Mateu Roig: a més l’he sol∙licitada amb dos escrits, per si tenguéssim dubtes. 

Sra.  Batlessa:  a  dins  l’expedient  dels  pressuposts  havia  tota  la  documentació 
obligatòria. 

Sr.  Mateu  Roig:  que  consti  en  acta  aquesta  afirmació  que  ha  fet  la  Sra.  Batlessa,  i 
després  en  parlarem.  Però  la  documentació  que  els  regidors  del  grup  del  PP  varen 
demanar no se’ns ha facilitat. Ho vaig posar per escrit, per si ho va entendre malament 
a la Comissió, Sr. Sabater. Documentació que ha servit de base, no un paper banyat. 
Tenim dret a obtenir aquesta informació. I és una informació, al contrari del que diu la 
Sra. Batlessa, que no és impossible que se’ns faciliti perquè hi és a l’Ajuntament,  i no 
necessiten un mes ni deu persones per enviarm’ho. Crec que tot el que he demanat és 
ben raonable. Deman que es retiri el punt de l’ordre del dia pendent que se’ns faciliti la 
documentació que hem demanat reiterades vegades. 

Sra. Munar: en virtud de l’Art. 92, s’ha de passar a votació la sol∙licitud que fa el PP. 

Sr.  Mateu  Roig:  ha  quedat  clar  el  dret  que  tenen  els  regidors  de  tenir  informació  i 
documentació. 

Sra. Batlessa: hi ha qualque portaveu més que vulgui fer qualque intervenció?
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Sr. Mateu Roig: no ha acabat el debat. Deman ara que es faci aquesta votació. Segons 
els resultats jo continuaré amb el debat de pressuposts. Té l’obligació de passar ara a 
votació la proposta de retirar el punt de l’ordre del dia. 

Sra. Batlessa: passam a votació aquesta proposta del PP. 

Es  sotmet  a  votació  la  proposta  presentada  pel  grup municipal  del  Partit  Popular  de 
retirar el punt de l’ordre del dia, i s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Vots en contra: 7, de la Sra. Batlessa, i Srs. Ibáñez i Martorell (EI), Srs. Sabater i Negre 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Abstencions: 1, del Sr. Riera (UM). 

Per tant, la proposta es rebutjada. 

Sr. Mateu Roig: amb  la documentació que vostè ha dit que havia dins  l’expedient, hi 
havia  un  informe  d’intervenció  que  diu:  Examinada  la  documentació  que  precedeix,  i 
vistos  els  arts.  164,  165,  166,  167  i  168  del  Reial  Decret  Legislatiu  2/2004,  de  5  de 
març, pel que s’aprova el text refús de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals, s’informa 
favorablement  el  Pressupost  General  de  l’Ajuntament  de  Bunyola  per  a  l’exercici  de 
2005. El Sr. Secretari es reitera amb aquest informe que va fer? 

Secretari:  la  documentació  que  ha  d’anar  dins  l’expedient  és  documentació  que  en 
aquest  moment  no  estam  en  condicions  de  poder  aportar,  és  la  liquidació  dels 
pressuposts de l’any 2004. 

Sr. Mateu Roig: l’únic que li deman no me contesta. Vostè ha dit que els Art. 164, 165, 
166,  167  i  168  del  Reial  Decret  Legislatiu  2/2004  és  correcte  i  vostè  informa 
favorablement aquest pressupost. Jo li deman: vostè es reitera amb aquest informe? 

Secretari:  me  reiter  en  el  sentit  de  què  no  hem  d’estar  pendents  de  liquidar  el 
pressupost de 2004 per a poder presentar el pressupost de 2005, perquè en aquest cas 
per ventura passarien dos anys i no el podríem haver presentat. 

Sr. Mateu Roig: això és el que diu vostè, però un dels punts que no hi ha és aquest que 
vostè diu. 

Secretari: no obstant això, s’informa favorablement. 

Sr. Mateu Roig: crec que aquí vostè hauria d’haver fet una salvetat de dir: s’incompleix 
l’Art. 168 per demanar aquesta documentació. A part d’això, es manté en què és l’únic 
document que falta? 

Secretari: jo entenc que sí.
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Sr.  Mateu  Roig:  me  pot  llegir  els  articles  164,  165,  166,  167  i  168  per  veure  quina 
documentació hi ha d’haver dins l’expedient? 

Secretari: Article 168: 
Procedimiento de elaboración y aprobación inicial 
1. El presupuesto de  la entidad  local será  formado por su presidente y a él habrá de 
unirse la siguiente documentación: 
a)  Memoria  explicativa  de  su  contenido  y  de  las  principales  modificaciones  que 
presente en relación con el vigente. 
b)  Liquidación  del  presupuesto  del  ejercicio  anterior  y  avance  de  la  del  corriente, 
referida, al menos, a seis meses del ejercicio corriente. 
c) Anexo de personal de la entidad local. 
d) Anexo de las inversiones a realizar en el ejercicio. 
e) Un informe económicofinanciero, en el que se expongan las bases utilizadas para la 
evaluación de los ingresos y de las operaciones de crédito previstas, la suficiencia de 
los créditos para atender el cumplimiento de las obligaciones exigibles y los gastos de 
funcionamiento  de  los  servicios  y,  en  consecuencia,  la  efectiva  nivelación  del 
presupuesto. 
Es això al que es refereix? 

Sr.  Mateu  Roig:  queda  clar  que  la  liquidació  del  pressupost  de  l’exercici  anterior  és 
obligatori.  Entenc  que  no  hi  sigui,  però  la  documentació  que  jo  he  demanat  era 
precisament  referida  a  això.  Amb  quines  bases  hem  pogut  estudiar  nosaltres  els 
pressuposts  que  vostès  han  presentat?  Amb  cap.  La  normativa  posa  que  aquesta 
documentació  que  nosaltres  hem  demanat  a  la  Comissió  Especial  de Comptes  i  per 
escrit, és obligatori que estigui a dins l’expedient. 

Sra.  Batlessa:  durant  els  set  anys  que  vostè  va  ser  Batle  va  aprovar  cap  any  els 
pressuposts amb l’exercici anterior liquidat? Era igualment obligatori. 

Sr. Mateu Roig: estam discutint el pressupost de l’exercici del 2005. Vull que llegeixi els 
altres articles  i que quedi clar, Sr. Secretari, que s’està  incomplint  l’Art. 168 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004. 

Secretari: Art. 164: 
Contenido del presupuesto general 
1. Las entidades  locales elaborarán y aprobarán anualmente un presupuesto general 
en el que se integrarán: 
a) El presupuesto de la propia entidad. 
b) Los de los organismos autónomos dependientes de esta. 
c) Los estados de previsión de gastos e  ingresos de las sociedades mercantiles cuyo 
capital social pertenezca íntegramente a la entidad local. 
2. Los organismos autónomos de  las entidades  locales se clasifican, a efectos de su 
régimen presupuestario y contable, en la forma siguiente: 
a) Organismos autónomos de carácter administrativo. 
b) Organismos autónomos de carácter comercial, industrial, financiero o análogo. 
Las normas de creación de cada organismo autónomo deberán  indicar expresamente 
su carácter.
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Sr.  Mateu  Roig:  compleix  la  documentació  que  diu  aquest  article?  Hi  és  tot  a  dins 
l’expedient? 

Secretari: hi ha el pressupost de la propia entidad. Organismos autónomos no en tenim 
cap aquí. 

Sr. Mateu Roig: no tenim la Comuna Ràdio? 

Secretari: no s’ha constituït encara. 

Sr. Mateu Roig: i l’ELM? 

Secretari: no és un organismo autónomo, és una entitat local menor que té personalitat 
jurídica  pròpia però  no és  un organisme autònom amb el  sentit  que diu  aquí,  a  l’Art. 
164. Aquí es refereix a les fundacions i altres organismes amb personalitat jurídica per 
a prestació de serveis competència de l’entitat local. 
Article 165: 
Contenido de los presupuestos integrantes del presupuesto general 
1. El presupuesto general atenderá al cumplimiento del principio de estabilidad en  los 
términos  previstos  en  la  Ley  18/2001,  General  de  Estabilidad  Presupuestaria,  y 
contendrá para cada uno de los presupuestos que en él se integren: 
a)  Los  estados  de  gastos,  en  los  que  se  incluirán,  con  la  debida  especificación,  los 
créditos necesarios para atender al cumplimiento de las obligaciones. 
b)  Los  estados  de  ingresos,  en  los  que  figurarán  las  estimaciones  de  los  distintos 
recursos económicos a liquidar durante el ejercicio. 
Asimismo,  incluirá  las  bases  de  ejecución,  que  contendrán  la  adaptación  de  las 
disposiciones generales en materia presupuestaria a  la organización y circunstancias 
de  la  propia  entidad,  así  como  aquellas  otras  necesarias  para  su  acertada  gestión, 
estableciendo  cuantas  prevenciones  se  consideren oportunas  o  convenientes  para  la 
mejor  realización  de  los  gastos  y  recaudación  de  los  recursos,  sin  que  puedan 
modificar  lo  legislado  para  la  administración  económica  ni  comprender  preceptos  de 
orden  administrativo  que  requieran  legalmente  procedimiento  y  solemnidades 
específicas distintas de lo previsto para el presupuesto. 

Aquí xerra de l’estat de despeses i d’ingressos, que sí hi són a dins l’expedient. I també 
de les bases d’execució del pressupost, que també hi són dins l’expedient. 

Artículo 166. 
Anexos al presupuesto general 
1. Al presupuesto general se unirán como anexos: 
a)  Los  planes  y  programas  de  inversión  y  financiación que,  para  un plazo  de  cuatro 

años,  podrán  formular  los  municipios  y  demás  entidades  locales  de  ámbito 
supramunicipal. 

Per tant, no és un document que obligatòriament hagi de formular l’entitat local. 

b) Los programas anuales de actuación,  inversiones y  financiación de  las sociedades 
mercantiles  de  cuyo  capital  social  sea  titular  único  o  partícipe mayoritario  la  entidad
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local. 
c) El estado de consolidación del presupuesto de la propia entidad con el de todos los 
presupuestos  y  estados  de  previsión  de  sus  organismos  autónomos  y  sociedades 
mercantiles. 
d)  El  estado  de  previsión  de  movimientos  y  situación  de  la  deuda  comprensiva  del 
detalle  de  operaciones  de  crédito  o  de  endeudamiento  pendientes  de  reembolso  al 
principio  del  ejercicio,  de  las  nuevas  operaciones  previstas  a  realizar  a  lo  largo  del 
ejercicio  y  del  volumen  de  endeudamiento  al  cierre  del  ejercicio  económico,  con 
distinción  de operaciones  a  corto plazo,  operaciones  a  largo plazo,  de  recurrencia  al 
mercado  de  capitales  y  realizadas  en  divisas  o  similares,  así  como  de  las 
amortizaciones que se prevén realizar durante el mismo ejercicio. 
2.  El  plan  de  inversiones  que  deberá  coordinarse,  en  su  caso,  con  el  programa  de 
actuación  y  planes  de  etapas  de  planeamiento  urbanístico,  se  completará  con  el 
programa financiero. 

En  aquest moment  tampoc  tenim  constituïda  cap  societat mercantil.  L’única  persona 
jurídica a nivell municipal és el mateix ajuntament, no tenim constituïda la societat de la 
Ràdio i l’ELM no és ni una societat mercantil ni un organisme autònom que requereixi 
consolidar el pressupost amb el pressupost general. A l’apartat d: estado de previsión 
de movimientos y situación de la deuda, aquest document sí que hi és, és un document 
que  diu:  Situació  de  les  operacions  de  crèdit  a  31122004,  i  està  dins  l’expedient. 
Quant a: inversiones que deberá coordinarse con el programa de actuación y planes de 
etapas de planeamiento urbanístico, aquí no hi ha ni programa de actuación , ni planes 
de etapas de planeamiento  urbanístico,  supòs  que  hi  arribarà  a  ésser  en el moment 
que aprovem les NNSS, però en aquest moment no hi és.  El document que no hi ha 
dins l’expedient és la liquidació del pressupost de l’exercici anterior ni l’avanç de la del 
corrent, perquè si no hem pogut liquidar la de l’exercici anterior per tenir la comptabilitat 
retardada un parell d’anys, tampoc tenim l’exercici present. 

Sr. Mateu Roig: al contrari del que ha dit la Batlessa que hi havia la documentació. 

Secretari: no és cert. 

Sr. Mateu Roig: que consti en acta que no és cert  la manifestació que ha  fet  la Sra. 
Batlessa que hi ha tota la documentació respectiva. 

Sra. Batlessa: deman disculpes. 

Sr. Mateu Roig: i que consti que ara demana disculpes, però que abans se li ha advertit 
de què no hi era i ha votat en contra. Igual que altres regidors que també han votat en 
contra  de  retirar  perquè  no  hi  havia  la  documentació.  Ha  quedat  clar  que  a  dins 
l’expedient no hi ha la documentació que es requereix per la presentació i l’aprovació. 
És  una  documentació  obligatòria.  Torn  a  demanar  que  es  deixi  damunt  la  taula  el 
pressupost pendent d’incorporar la documentació que segons l’Art. 168 del Real Decret 
Legislatiu 2/2004 de 5 de març, és obligatori que hi hagi i que ha quedat constància de 
què no hi és, partint de la responsabilitat que té cada regidor. 

Sr. Sabater: abans del text refós 2/2004 hi havia legislació sobre Hisendes Locals?
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Secretari: sí. 

Sr.  Sabater:  la  documentació  que  havia  d’estar  a  l’expedient  del  pressupost,  era  la 
mateixa? 

Secretari: també demanava la liquidació. Textualment era el mateix. 

Sr. Sabater: el desconeixement de la llei implica el seu compliment? 

Secretari:  no  entenc  la  pregunta,  si  desconeixes  la  llei  és  molt  difícil  que  la  puguis 
complir. Per tant, el desconeixement de la llei és difícil que impliqui el seu compliment. 

Sr.  Sabater:  es  podria  dir,  Sr.  Secretari,  que  els  responsables  de  la  confecció  de  la 
documentació administrativa obligatòria que no haguessin complit la llei, tenen qualque 
responsabilitat? 

Secretari:  crec  que  sí  hi  ha  responsabilitat  en  el  sentit  de  què  s’hauria  de  dotar  de 
mitjans tècnics i personals per poder liquidar el pressupost de 2004 en el moment que 
pertoca. Aquesta responsabilitat hi és. 

Sr. Sabater: en el passat també hi era? 

Secretari: hi ha estat sempre. 

Sr.  Sabater:  podria  dir  qui  eren  els  responsables  de  l’expedient  del  pressupost  dels 
anys 1999, 2000 i 2001? 

Secretari: en el 1999 l’Equip de Govern era el PP i va ser l’any que jo vaig arribar aquí. 
En concret, el Batle era el Sr. Miquel Mateu i una de les regidores era la Sra. Cristina 
Munar. L’any 2000 crec que també eren els mateixos. 

Sr. Sabater: els anys següents? 

Secretari: també. 

Sr. Mateu Roig: Sr. Secretari, vostè que té tanta memòria, li consta que durant el debat 
d’aprovació  del  pressupost  hi  va  haver  qualque membre  de  la Corporació que  va  fer 
al∙lusió  a  la  falta  d’aquest  document  o  altra documentació,  i  que  va  demanar  que  es 
retiràs de l’ordre del dia per aquest motiu i que no es va votar o es va votar en contra? 

Secretari:  ara mateix  no,  però  ho  hauria  de  comprovar.  Crec  que  en  aquell moment 
també es demanava molta documentació, però en concret la liquidació no tenc record, 
ho hauria de comprovar. 

Sr. Mateu Roig: jo puc afirmar, perquè jo era el Batle durant aquell temps, que no es va 
sol∙licitar  en  cap  moment  que  es  deixàs  cap  pressupost  damunt  la  taula  pendent 
d’incorporar documentació que fos preceptiva i que, els regidors del PP o els que sigui, 
varen votar en contra sabent que s’incomplia la llei; al contrari del que està passant ara. 
Independentment, el fet de què un vulneri la llei no dóna peu a un altre perquè també la
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vulneri. 

Sra. Batlessa: això ja és vergonyós, Sr. Mateu. Que vostè l’hagi incomplit. 

Sr. Mateu Roig: a diferència d’enguany, ningú va votar en contra de deixar damunt  la 
taula pendent d’incorporar la documentació que  tocava.  I ara s’ha votat una vegada, i 
s’ha  votat  en  contra  incomplint  la  normativa,  i  ara  el  que  es demana és  que es  torni 
votar. 

Sra.  Batlessa:  aquí  està  la  diferència.  Entre  voler  col∙lapsar  un  ajuntament  i  que 
Bunyola no tiri endavant. Hi ha qualque intervenció més que no es reiteri? Si vostè es 
repeteix, Sr. Mateu, el tallaré. 

Sr.  Mateu  Roig:  referent  a  la  seva  darrera  intervenció  a  la  qual  vostè  m’acusa 
d’obstaculitzar  respecte  a  l’aprovació  dels  pressuposts  anteriors.  Li  vull  recordar  que 
aquí  l’única  diferència  que  hi  ha  és  que  quan  el  PP  governava,  l’Equip  de  Govern 
facilitava  tota  la  documentació  que  feia  falta.  I  facilitava  a  tots  els  grups  i  a  tots  els 
regidors que així ho demanaven, la documentació que demanaven. I sinó, els que hi ha 
aquí, que ho recordin, que venien i sol∙licitaven un llistat de documentació, i es feia anar 
per  Comissió  Especial  de  Comptes  on  s’aportava  tota  aquesta  documentació.  Tota 
aquesta  documentació,  inclòs  el  padró,  les  nòmines,  etc.  Tot  això  se’ns  exigia  quan 
l’Equip de Govern era el PP i sinó aquí hi ha regidors que eren en aquestes Comissions 
i  poden  afirmar  que  el  que  jo  dic  és  vera  o  no.  Abans  de  la  Comissió  Especial  de 
Comptes s’enviava a cada un dels portaveus un esborrany del pressupost que anàvem 
a aprovar, perquè venguessin a la Comissió Especial de Comptes amb els pressuposts 
estudiats. I a aquesta Comissió Especial de Comptes, a la primera, sempre se’ns exigia 
que presentàssim documentació, i aquesta documentació era facilitada, a diferència del 
que està passant amb aquest Equip de Govern, on se’ns nega sistemàticament tota la 
documentació.  I  nosaltres  hem  demanat  documentació  a  la  Comissió  Especial  de 
Comptes i per escrit, i continua sense ésserhi; amb la qual cosa, d’acord amb l’Art. 92, 
deman que es passi a votació la petició de deixar damunt la taula pendent d’incorporar 
a l’expedient la documentació que s’ha demanat. 

En aquest moment, essent les 23:30 hores, es du a terme un recés. 

Es reprèn la sessió a les 23:38 hores. 

Sr. Sabater: està clar el que diu l’Art. 168, està clar el que ha dit sempre la legislació, i 
també està clar que aquest Ajuntament du anys enrera  la seva comptabilitat. Encara 
que  dia  a  dia  es  va  avançant,  amb  els  mitjans  que  té  aquest  Ajuntament  és 
pràcticament  impossible  tenir  les  liquidacions  del  pressupost  de  l’exercici  anterior 
acabades  abans  de  mitjans  de  l’any  2006.  L’Ajuntament  de  Bunyola  té  l’obligació 
d’interposar  l’interès  general  de  tot  el  municipi  abans  que  hipotecarlo  amb  els 
pressuposts prorrogats. L’Equip de Govern votarà en contra de deixar damunt la taula 
els pressuposts. 

Sr. Mateu Roig: l’Art. 168 no fa cap excepció per despeses d’interès general sinó que 
ho  fa  on  diu  quina  documentació  hi  ha  d’haver  dins  l’expedient.  I  queda  clar  que  la 
documentació  preceptiva  d’acord  amb  la  normativa  no  hi  és.  Per  tant,  l’excepció  per
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interès general no està contemplat. 

Es sotmet a votació la petició del Grup Municipal del Partit Popular de deixar l’expedient 
damunt  la  taula  pendent  d’incorporar  la  documentació  que  es  demana,  i  s’obté  el 
següent resultat: 

Vots a favor: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Vots en contra: 7, de la Sra. Batlessa, i Srs. Ibáñez i Martorell (EI), Srs. Sabater i Negre 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Abstencions: 1, del Sr. Riera (UM). 

Per tant, la petició es rebutjada. 

Sr. Mateu Roig: deman  si  em pot  justificar al  capítol  d’ingressos  la  compensació  per 
IAE, la diferència que hi ha entre l’exercici del 2004 i el del 2005. A l’exercici del 2004 
eren 61.578,69 € i al del 2005 és de 39.133,70 €. 

Sr. Sabater: la del 2004 era una previsió. La del 2005 deriva de la liquidació que ens ha 
fet l’Administració General de l’Estat. 

Sr.  Mateu  Roig:  referent  a  l’impost  de  l’IAE,  des  de  l’any  2002  es  va  aprovar  una 
modificació de la Llei d’Hisendes Locals on es suprimia l’IAE per a aquelles empreses 
que facturassin menys de 1.000.000 €, i també establia mecanismes per compensar als 
ajuntaments de la pèrdua d’aquests ingressos. Aquesta pèrdua d’ingressos no ha estat 
compensada  d’acord  amb  aquestes  previsions  que  fan  respecte  a  l’exercici  passat 
d’aquest  Ajuntament.  Si  teníem  pressupostats  61.000  €  en  base  al  pressupost  del 
2003, veim que ara hem deixat d’ingressar el que tocava a l’Ajuntament per l’IAE. Per 
tant, aquesta compensació que estava establerta a aquesta Llei de modificació de  la 
Llei d’Hisendes Locals,  no  s’ha  complit. Ha  fet  res  l’Ajuntament  per  exigir  que  l’Estat 
compensi  aquesta  disminució  d’ingressos?  O  només  s’ha  dedicat  a  pressupostar 
30.000 € menys que l’any passat? 

Sr. Sabater: l’Ajuntament de Bunyola ha fet els mecanismes adients. A més,  aquests 
mecanismes es van fer quan es va delegar en la Comunitat Autònoma perquè demanàs 
la compensació a l’Estat. Hem fet el que havíem de fer, però en aquest cas Economia i 
Hisenda no ens ha fet la liquidació. 

Sr. Mateu Roig: no ha compensat la pèrdua d’aquests ingressos. 

Sr. Sabater: el Govern del PP, quan va fer la modificació de la Llei d’Hisendes Locals, 
va establir un determinat mecanisme de compensació a través d’unes fórmules. L’Estat 
ha  compensat  en  base  a  les  formulacions  que  en  el  seu  moment  es  varen  posar 
damunt la taula; a Bunyola, a Calvià i a Palma. Si vostè té qualque coneixement de què 
ens han pres el pèl, ho posi damunt la taula. I si ens han pres el pèl, ja li reclamarem. 

Sr. Mateu Roig: aquesta Llei va establir uns mecanismes de compensació que no s’han 
dut a terme en el cas de l’Ajuntament de Bunyola, en concret, i a altres municipis. Vostè 
sap que altres municipis han presentat recursos. Inclòs la FEMP, el qual President és
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un  Batle  del  PSOE,  ha  presentat  un  recurs  a  l’Administració  de  l’Estat  perquè  posi 
aquests mecanismes per a compensar. 

Sr. Sabater: el recurs no va en contra del sistema de càlcul. Aquest sistema de càlcul el 
va establir el Govern Central del PP. I ja es va interposar un recurs en el seu moment. 

Sr. Mateu Roig: aquest sistema de càlcul es va aprovar i en els Pressuposts Generals 
de l’Estat del 2005 no s’ha posat la partida pressupostària suficient per a poder atendre 
a aquest mecanisme de càlcul que es va aprovar. Altres municipis i la FEMP han posat 
recursos contra aquesta partida en els Pressuposts Generals de l’Estat. El que deman 
és  si  l’Ajuntament  de  Bunyola  s’ha  adherit  a  aquest  recurs.  Referent  a  la  memòria 
explicativa de la Sra. Batlessa,  i en concret a  la plantilla de personal diu: Dintre de  la 
plantilla de personal es contempla  la creació de  la Plaça d’Intervenció,  lloc de  treball 
reservat  a  funcionaris  amb habilitació  de  caràcter  nacional.  Així mateix  es  contempla 
dintre del procés de funcionarització del personal al servei de l’Ajuntament de Bunyola, 
la  creació  de  cinc  places  d’Auxiliar  Administratiu,  Escala  d’Administració  General, 
reservats  a  funcionaris  de  carrera;  amb  la  corresponent  amortització  de  places 
corresponents a auxiliar administratiu amb caràcter laboral. 
També a l’apartat dels llocs de treball subjectes a la legislació laboral es contempla la 
creació  d’una  plaça  d’oficial  2ª  Picapedrer,  una  plaça  d’oficial  1ª  Manteniment,  una 
plaça de netejadora i dues places d’educadores de l’Escoleta Municipal. A part d’aquest 
personal  que  posa  la  memòria,  s’ha  incrementat  la  plantilla  de  personal  respecte  a 
l’aprovada en el 2004? 

Sra. Batlessa: no entenc la pregunta. 

Sr. Mateu Roig: a part d’aquest increment de personal en el que fa referència a la seva 
memòria explicativa a la proposta de plantilla, hi ha qualque modificació respecte a la 
del 2004, llevat d’aquesta que vostè explica? 

Sra. Batlessa: ho hauria de mirar. Són  les places que hi havia  l’any passat a dins el 
pressupost del 2004, en concret n’hi havia dues més de peó picapedrer i crec que dues 
més de peó de manteniment que, juntament a les del 2004 no cobertes, farien un total 
de quatre a nivell de places d’obres i de manteniment. És a dir, en el 2004 les que hi 
havia previstes se contemplen en el 2005 i no s’han repetit aquí. 

Sr. Mateu Roig: li deman si apart d’aquest increment de plantilla, en el pressupost del 
2005 n’hi ha d’altres? 

Sra. Batlessa: hi ha aquestes altres que estaven en el 2004. 

Sr.  Mateu  Roig:  si  estaven  en  el  2004,  llavors  consten  aquí.  Les  del  2004  estan 
passades, no és vera? 

Sra. Batlessa: exacte, s’han passat al 2005. 

Sr. Mateu Roig: me pot explicar per què els llocs de treball reservats als funcionaris de 
carrera,  auxiliars  de  policia,  subescala  serveis  especials,  no  estan  en  aquesta 
memòria?
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Sra. Batlessa: els policies ja són funcionaris, i els que ja són funcionaris no han d’entrar 
dins el procés de funcionarització. Tots els policies ja entren com a funcionaris. Tant els 
policies de temporada com els interins ja són funcionaris, per tant no entrarien a dins la 
memòria per això. 

Sr.  Mateu  Roig:  ho  demanaré  d’una  altra  manera,  vostè  incrementa  la  plantilla  del 
personal d’auxiliar de policia respecte a l’exercici de l’any passat? 

Sra. Batlessa: d’auxiliars no. 

Sr. Mateu Roig: me pot explicar per què a la plantilla de personal del 2004 hi havia un 
auxiliar  de  policia,  subescala  serveis  especials,  i  ara  a  aquesta  plantilla  que  ens 
presenten n’hi ha dos? 

Sra.  Batlessa:  havia  de  pressupostar  dos  perquè  en  el  moment  en  què  férem  el 
pressupost hi havia un segon policia, que era de temporada per necessitats de servei, 
però  ara  ja  no hi  és  perquè  va  acabar  els  sis mesos  corresponents. Per  tant,  ara  ja 
només en queda un i no s’augmenta. 

Sr. Mateu Roig: hem d’aprovar amb un o amb dos? 

Sra. Batlessa: amb dos, evidentment. 

Sr. Mateu Roig: incrementam la plantilla d’auxiliars de policia i a més, la incongruència 
és que és a extingir. 

Sra. Batlessa: és clar que és a extingir perquè en anarse’n el funcionari desapareix la 
plaça. 

Sr. Mateu Roig: vull que m’aclareixi això. Incrementam la plantilla del personal auxiliar 
de policia amb un policia o no? 

Sra.  Batlessa:  li  torn  repetir  que,  a  un  moment  donat,  com  que  hi  hagut  manca 
d’interins, es va haver d’incrementar la plantilla, en aquest cas, amb dos auxiliars, però 
provisionalment perquè ara mateix tenim el borsí i es cobrirà amb interinatge. Per tant, 
ara mateix no sabem si caldrà aquesta altra plaça d’auxiliar. Si cal, la tendrem posada; 
si  no  cal,  als  pressuposts  de  l’any  que  ve  quedarà  reflectit  que  ja  no  és  necessària 
perquè tenim els interins o els fixos que ens pertoquen. El que no podem fer quan hi ha 
policies  de  temporada  per  sis mesos,  és dir:  “ara  desapareix”,  “ara  el  tornam posar”. 
Vàrem quedar que la mantindríem per si un cas, tot i que sabíem que en acabar els sis 
mesos probablement els pressuposts estarien  ja aprovats, però  l’havíem de mantenir 
perquè  en  el  moment  què  vostès  varen  rebre  els  papers,  hi  era  aquest  auxiliar  de 
policia. 

Sr. Mateu Roig: jo havia demanat abans si a part de les modificacions de la plantilla de 
personal que vostè feia i la memòria explicativa n’hi havia d’altres, i vostè m’ha dit que 
no.
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Sra. Batlessa: li he explicat que l’any 2004 hi va haver places que no es varen poder 
cobrir i que les hem posat automàticament al 2005. I ara mateix, les d’auxiliar de policia 
li  he  dit  que  es  tracta  de  funcionaris,  per  tant  no  té  res  a  veure  amb  la  memòria 
explicativa.  D’aquests  funcionaris,  en  aquest  cas,  sí  que  hi  hagut  un  augment  per 
necessitat de servei amb una persona que provisionalment durant sis mesos ha cobert 
la  plaça  d’auxiliar  de  policia.  I  la  vàrem  posar  damunt  el  pressupost  perquè  en  el 
moment de tenir l’esborrany del pressupost estava com a policia de temporada. 

Sr. Mateu Roig: vostè, dins la memòria explicativa no ha inclòs aquesta modificació que 
s’està fent. 

Sra. Batlessa: perquè la funcionarització no està inclosa dins la memòria explicativa. 

Sr. Mateu Roig: a part d’aquesta modificació de la plantilla d’auxiliars de policia que no 
estava  a  la  memòria  explicativa,  hi  ha  qualque  modificació  més  de  la  plantilla  de 
personal del 2005? 

Sra. Batlessa: de policies? 

Sr. Mateu Roig: de policies no. De la plantilla. 

Sra. Batlessa: hi ha les dues de l’Escoleta; Intervenció està contemplat; administratius 
amb  el  procés  de  funcionarització  està  contemplat;  hi  ha  un  augment  d’auxiliars 
administratius d’Administració General contemplat perquè  les persones que ara estan 
ocupant  el  càrrec  interinament,  deixaran  la  plaça  d’auxiliar  en  el  moment  que  es 
funcionaritzi, per tant, són 2 places més que hem de contemplar. Per tant són 6 i 2, és 
correcte. 

Sr. Mateu Roig: és a dir, els 5 administratius passen a funcionaris. 

Sra. Batlessa: no, perquè Antònia Galmés ja és auxiliar administratiu funcionari. 

Sr. Mateu Roig: si és funcionari està inclosa a dins els funcionaris. 

Sra. Batlessa: són sis perquè aquest any passat es va incorporar Maite Bau. Per tant, 
són 6 i 2. 

Sr. Mateu Roig: és a dir, vostè té aquí 7 auxiliars administratius i 2 vacants. 

Sra. Batlessa: perquè aquestes 2 vacants seran les vacants dels auxiliars quan s’hagin 
atorgat les 2 places que ara mateix hi són i que les has de contemplar. 

Sr. Mateu Roig: la plantilla de l’any passat eren 5 i vostè ara en posa 7. 

Sra.  Batlessa:  estam  obligats  a  posar  7.  Conti  el  número  de  persones  que  tenim 
actualment  i,  quan  es  funcionaritzin,  quantes  persones  passam  a  tenir  i  quants  li 
queden. 

Sr. Mateu Roig: vostè incrementa, sense posarho a la memòria explicativa, la plantilla
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de personal amb 1 auxiliar de policia i 2 auxiliars administratius. 

Sra.  Batlessa:  aquests  2  auxiliars  administratius  és  el  queda  quan  has  reconvertit  i 
funcionaritzat el que  tenim. L’auxiliar de policia  ja  li he dit que en aquest moment no, 
però  vàrem  optar  per  deixarho  provisionalment  per  si  un  cas  ho  haguéssim  de 
menester, així com ho hem hagut de menester en el 2004. Alguna pregunta més? 

Sr. Mateu Roig: no més preguntes, només argumentar els vots en contra dels regidors 
del PP al pressupost. Primer, la falta de la documentació preceptiva que hi toca haver 
dins l’expedient, i que ha quedat clar en el debat que no hi és; segon, la disminució de 
la partida de transferències a l’ELM; i tercer, perquè veiem que s’ha incrementat en un 
9,7% i un 18,92% el Capítol 1 i 2 de l’Ajuntament en personal i despeses corrents, al 
contrari de la disminució que ha sofert la transferència a l’ELM. 

Es sotmet a votació la proposta de la Comissió Especial de Comptes d’aprovació inicial 
del Pressupost General i Plantilla de Personal per a l’exercici de 2005, així com de les 
corresponents  Bases  d’Execució,  incloent  les  esmenes  que  han  estat  aprovades 
presentades pel Sr. Pere Joan Sabater Gamundí, com a Portaveu del Grup Municipal 
del PSIBPSOE,  i  José  Ibáñez Sánchez,  com a Portaveu  del Grup Municipal Entesa 
d’Independents,  i s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 7, de la Sra. Batlessa i Srs. Ibáñez  i Martorell (EI), Srs. Negre i Sabater 
(PSIBPSOE) i Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Vots en contra: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Abstencions: 1, del Sr. Riera (UM). 

Per tant, la proposta es aprovada. 

4.  PROPOSTA DE RECOLZAMENT DEL SR. SECRETARI FRANCISCO SABATER 
MULET. ACORDS QUE PERTOQUIN. 

La Sra. Batlessa dóna compte de la proposta de recolzament al Sr. Secretari Francisco 
Sabater Mulet,  que  presenta  al Ple  de  l’Ajuntament  de Bunyola,  en  representació  de 
l’equip de govern: 

ARGUMENTACIÓ 

1). Atès que les funcions de Secretaria comprenen: 

a)  La fe pública i assessorament legal preceptiu. 
b)  El control i fiscalització interna de la gestió econòmico financera i pressupostària 

i la comptabilitat, tresoreria i recaptació. 

Dintre de la funció de Fe Pública s’inclou a més de la preparació dels temes que han 
d’anar  a  Ple,  Junta  de  Govern  o  a  qualsevol  Òrgan  Col.legiat,  i  de  la  custodia  dels 
expedients des del moment de  la convocatòria,  la d’aixecar acta de  les sessions dels
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Òrgans Col.legiats  i  la  transcripció de  les mateixes a més de certificar els acords  i  la 
remissió dels mateixos a l’Administració de l’Estat entre d’altres. 

2). Atès  que a  dia  d’avui  e´s  indubtable  la  bona  tasca  realitzada  epl Sr. Secretari D. 
Francisco  Sabater  en  totes  i  cada  una  de  les  seves  funcions  amb  total  dedicació, 
responsabilitat, honestedat i sense faltar mai a la veritat. 

3).  Ateses  les  amifestacions  i  actuacions  dels  membres  de  la  Corporació  en  el 
transcurs dels Plens i Comissions. 

MOCIÓ 

El Ple de l’Ajuntament: 

1). Fa palès el seu més ferme recolzament a les tasques duites a terme en tot moment 
en aquest Ajuntament pel Sr. Secretari D. Francisco Sabater. 
2).  Demana  disculpes  al  sr.  D.  Francisco  Sabater  si  amb  qualque  paraula,  frase  u 
opinió s’ha pogut sentir ofès, ferit, maltractat i/o menyspreat. 
3). Es compromet fermament a respectar amb tot  i per tot al Sr. D. Francisco Sabater 
com a persona i també el càrrec que representa. 

Sr. Riera: aquesta moció me pareix bastant forta. A mi, personalment m’ofèn. Si aquí hi 
ha algú que té el sentiment d’haver perdut el respecte o d’haver ofès al  Secretari, que 
es disculpi. No és el meu cas. Pagam justos per pecadors i no em pareix bé. No tenc 
consciència  d’haver  ofès  al  Secretari  ni  a  ningú.  Jo  sí  que  em  sent  ofès  i  ningú  em 
demana disculpes. Em sent ridícul per haver de debatre aquesta moció. Crec que hi ha 
algú  que  es  sent  malament,  i  vol  fer  que  el  conjunt  del  Plenari  comparteixi  aquest 
sentiment;  jo  no  em sent  gens malament. Xisco,  t’aconsello,  perquè  t’apreciï,  que  en 
poder  te’n  vagis,  perquè  l’Ajuntament  de  Bunyola  no  te  mereix.  Votaré  en  contra 
d’aquesta moció perquè personalment em pareix un insult. És injust, inclòs que jo hagi 
d’haver dit això. 

Sr. Mateu Roig: no ho entenc de cap manera. Estan presentant una moció que és una 
proposta  de  recolzament.  Les  propostes  han  d’ésser  informades  a  la  Comissió 
Informativa General i aquí no ha estat informada per res. És una qüestió d’ordre i crec 
que aquesta moció s’ha presentat en el punt de l’ordre del dia que no cal. Demanaria 
un poquet de rigor perquè això avorreix al públic que hi ha aquí. Demanaria un poc de 
responsabilitat  a  qui  en  té  per  tal  de  què  totes  aquestes  coses  no  passin.  Nosaltres 
tenim dues opcions, o advertir de les il∙legalitats que es fan, la qual cosa pareix ésser 
que  no  agrada,  o  bé  callar  i  passar  pel  tubo  de  tot  el  que  ens  donen.  Damunt  el 
pressupost quasi no hem tengut temps ni de parlarne, només xerram de les formes i 
aquí les formes no les veim. La gent del públic s’avorreix i ens passam hores discutint. 
Demanam  un  poquet  de  responsabilitat  als  que  en  tenen  perquè  això  no  es  doni,  i 
anem  a  debatre  els  temes  que  realment  afecten  i  que  són  d’interès  per  al municipi. 
Deman un poquet de responsabilitat perquè es guardin les formes, hi ha una normativa 
i una llei. Per tant, aquesta proposta està fora de lloc. Demanaria que si és una moció 
es presentàs a dins l’apartat de mocions perquè respectem la legalitat i les formes que 
hi ha establertes.
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Sra. Batlessa: és una proposta i deman la votació per a la seva inclusió a dins l’ordre 
del dia. 

Sra. Munar: això es fa abans de debatir. 

Sra. Mateu Roig: una cosa és que debatem la moció i l’altre és que debatem la inclusió 
a  l’ordre del dia. Aquí hi ha un President  i uns senyors que  li donen suport. Anem a 
arreglarho.  Si  el  que  volen  és  que  debatem  l’ordre  del  dia,  llavors,  jo  m’apunt  a 
l’argumentació  que  ha  fet  el  Sr.  Riera  per  no  donar  suport  a  la  inclusió  d’aquesta 
proposta a l’ordre del dia. Pels mateixos motius que ha dit ell, crec que no és ni el lloc, 
ni l’hora, ni el marc adequat per discutirho. Estic totalment d’acord amb la manifestació 
que ha fet de si algú es sent ofès o menyspreat, o ha faltat al respecte al Secretari, crec 
que som prou persona amb prou coneixement per demanar disculpes, sense que s’hagi 
de debatre en el Plenari, això que me pareix totalment injustificat. 

Sra. Batlessa: són les 00:10 hores, tallam el Ple aquí, per l’horari. 

Sr. Mateu Roig:  Sr.  Secretari,  crec  que  es  té  l’obligació  de  votar,  som  a  un  punt  de 
votació, no es pot interrompre un Ple o una sessió abans de la votació. 

Secretari: que ho digui la Sra. Batlessa. 

Sr. Mateu Roig: hi va haver una Comissió Especial de Comptes  i vostè va dir que no 
podia acabar així sense votar i ara resulta que això pot acabar sense votar. 

Secretari: no pot acabar sense votar quan qui formula la proposta té interès en què es 
voti. Jo entenc que en el pressupost hi havia interès en que es votàs, però ara pareix 
que no n’hi ha. 

Sr. Mateu Roig: ens podem anar, idò. 

Sra. Batlessa: anem a votar la inclusió i ja debatrem després el tema, d’acord? 

Sr. Sastre: això m’ofèn, crec que li feim un manco favor al Sr. Secretari. Nosaltres qui 
som per a jutjar aquest home. La vertadera responsable de tot el que ha passat, sabem 
qui  és.  Tots  sabem el  que  va passar. Vostè  va  aixecar  la  sessió  per  un error;  enlloc 
d’escoltar la cinta tots, ens va engegar i es va formar un guirigai. 

Sra. Batlessa: jo no hi era quan es va formar el guirigai. Anem a votar la inclusió, per 
favor. 

Es  sotmet  a  votació  la  proposta  d’incloure  el  present  punt  dintre  de  l’ordre  del  dia  i 
s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 7, de la Sra. Batlessa i Srs. Ibáñez  i Martorell (EI), Srs. Negre i Sabater 
(PSIBPSOE) i Srs. Mateu Balle i Togores (PSM). 
Vots en contra: 6, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP); i  del 
Sr. Riera (UM).
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Per tant, s’acorda incloure el present punt dintre de l’ordre del dia. 

Sra. Batlessa: aixec la sessió. 

En aquest moment, essent les 00,15 hores, la Sra. Batlessa aixeca la sessió, de la qual 
s’estén la present acta i jo com a Secretari, en don fe. 

Bunyola, 9 de maig de 2005. 

La Batlessa,  El Secretari, 

Maria Cabot Payeras.  Francisco Sabater Mulet.


